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Openbare raadsvergadering gemeente Krimpenerwaard 

 
Algemeen: 
Datum: 4 juli 2017 
Tijd: 20.00 – 1.00 uur 
Locatie: Raadszaal gemeentehuis te Lekkerkerk 
 
Aanwezig: 
Voorzitter: Burgemeester R.S. Cazemier 
Griffier: de heer K.E. Driehuijs 
Leden: CDA: de heer J. Dekker, de heer K. Larooij, de heer F.J.J. Mone en de heer J.H. Verkerk 
 ChristenUnie: de heer G. Both vanaf agendapunt 6, de heer A.H. van Dorp en  
 mevrouw N.E. van Zijl-Vuijk 
 D66: de heer A. Bening en mevrouw E.J. Jaspers 
 Gemeente Belang Schoonhoven: mevrouw A. van Buren-van der Heiden en de heer P. Heerens 
 Pro Krimpenerwaard: de heer A. Struijs 
 PvdA: mevrouw G.J. Goudriaan-de Vries, de heer C. van der Graaf en mevrouw M.A.C. Willems 
 SGP: de heer J.W. van der Ham, de heer D.C. Koelewijn, de heer J. Verburg, de heer H.W. Wassink en 

de heer A. van der Wende 
 VGBK: de heer Y. van Dortmont, de heer P. van der Hek, de heer J.C. de Keuning, 

de heer W. Pannekoek, de heer B. Schamper, de heer W.J. Schoof en de heer L.A. de Wit 
 VVD: de heer G.J.W. Hamel, de heer M.J. van Kersbergen, mevrouw M. Verduijn en 

de heer R. van der Wilt 
Wethouders: mevrouw D. Blok, mevrouw R. Boere, de heer J. Neven, mevrouw L. Sleeuwenhoek en 

de heer J. Vente 
Secretaris: mevrouw M. Plantinga 
Griffie: mevrouw P. Goedvolk en mevrouw M. Metz 
Notulist: mevrouw P. Heijne, Dria 
 
_____________________________________________________________________________________________ 
 
1. Welkom 

De voorzitter heet alle aanwezigen welkom bij de openbare vergadering van de raad van de gemeente 
Krimpenerwaard en wenst eenieder een goede vergadering. 
 
2. Opening 

De voorzitter opent de vergadering. 
 
3. Moment van stilte 

De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen waarbij eenieder zich op zijn of haar gewenste 
wijze kan voorbereiden op de vergadering. 
 
4. Vaststellen van de agenda 

De voorzitter weet dat over de spreektijden ingevolge de commissie-Van Zijl besluitvorming moet plaatsvinden. 
Niettemin heeft hij, conform de mogelijkheid in het reglement van orde, besloten spreektijden te hanteren bij de 
agendapunten 16, 17 en 18.  
 
De heer Struijs, PK, vindt het beknopte verzoek een slecht voorstel, omdat het niet nodig is dat het college de raad 
langs deze weg controleert. Vijftien minuten is weinig tijd voor bespreking van de Kadernota, de jaarstukken en de 
tussenrapportage. Evenmin is het voorstel niet besproken in het presidium. Pro Krimpenerwaard ontraadt het voorstel 
en wenst bij indiening een hoofdelijke stemming. 
 
De voorzitter heeft als voorzitter van de gemeenteraad de bevoegdheid van de raad gekregen om een dergelijk 
voorstel te kunnen doen om een vlotte afhandeling van vergaderingen mogelijk te maken. Gelet op de grote workload 
heeft de voorzitter besloten van die bevoegdheid gebruik te maken. Uiteraard besluit de raad daarover. 
 
De voorzitter brengt het voorstel spreektijden in stemming. 
 
De gemeenteraad aanvaardt het voorstel over de spreektijden met vijf stemmen tegen van de fracties van CDA en 
Pro Krimpenerwaard en 24 stemmen voor van fracties van CU, D66, GBS, PvdA, SGP, VGBK en VVD. 
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De heer Dekker, CDA, verzoekt van agendapunt 21 ‘Verbouw gemeentewerven’ een hamerstuk te maken en kondigt 
aan daarbij een stemverklaring af te leggen. 
 
De heer Struijs, PK, wil agendapunt 21 als bespreekpunt handhaven. 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
5. Bekrachtiging geheimhouding 

De gemeenteraad bekrachtigt de geheimhouding van de nieuw toegevoegde stukken. 
 
6. Toelating en beëdiging de heer G. Both, raadslid ChristenUnie 

Mevrouw Van Buren, voorzitter commissie onderzoek geloofsbrieven, rapporteert dat de benoemde kandidaat aan 
alle eisen van de Gemeentewet voldoet en de commissie geen beletsel ziet bij de toelating tot lid van de 
gemeenteraad Krimpenerwaard. 
 
De gemeenteraad benoemt bij acclamatie de heer Both tot raadslid. 
 
De voorzitter: “Ik zweer dat ik, om tot lid van de raad benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of welk voorwendsel dan ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik zweer dat ik, om iets in dit ambt te 
doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik 
zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid van het 
gemeentebestuur naar eer en geweten zal vervullen.” 
 
De heer Both: “Zo waarlijk helpe mij God almachtig.” 
 
7. Spreekrecht burgers 

De voorzitter kondigt de inspreker aan. 
 
7.1 Inspreker de heer B. Vriezen spreekt in betreffende agendapunten 15, 24.2, 24.3 en 25 

De heer Vriezen vernam dat de burgemeester de raad de waarheid van de burgers onthoudt over het machtsmisbruik 
van het gemeentebestuur en gemeentestaf. Dit is iets wat de raad niet moet toestaan. De heer Vriezen ziet het als 
zijn belofte en plicht om de raad blijven informeren.  
Ten aanzien van agendapunt 25 het volgende. De burgemeester van Vlist gaf in mei 2014 aan dat het 
handhavingsverzoek was afgewezen na een negatief ambtelijk advies. Alle stukken werden in het geheim in 
achterkamertjes doorgeplozen en als positief beoordeeld. Bij een Wob-verzoek bleken de stukken verdwenen. De 
raadsvergadering erna informeerde de heer Vriezen de raad dat zij bewust vals was voorgelicht. In mei 2017 maakte 
de heer Vriezen kenbaar tijdens de raadsvergadering dat het college niet de waarheid vertelt, zich aan de wet moet 
houden en de burger niet moet bedriegen met valse spelletjes. Als een soort ongewenste klokkenluider gelastte de 
voorzitter de heer Vriezen toen de raadszaal te verlaten. De Raad van State heeft vastgesteld dat wethouder Blok de 
raad en de bevolking vals informeerde door in het najaar 2015 te stellen dat het toenmalige raadsbesluit van Vlist 
juridisch onhoudbaar was. Daarvoor ontbrak iedere grond. De bestuursrechter constateerde in oktober 2015 dat het 
college en de handhaver ten onrechte het bedrijf van de heer Vriezen van overtredingen beschuldigde. Het college 
zich bedient van politieke spelletjes, past ongelijke behandeling toe en schermt met het willen beschermen van de 
lokale horeca. De heer Vriezen ziet het vertrek van de heer Van Kersbergen gezien zijn rol in deze zaak als een 
aderlating en bedankt hem voor diens bijdrage aan deze gemeenschap. 
Inzake agendapunt 24.2 adviseert de heer Vriezen de raad met klem de afhandeling van de rechtszaak vanwege de 
communicatierichtlijn zelf te doen, daar het college niet in staat blijkt onafhankelijk en zelfreinigend zijn taken uit te 
voeren. Met zijn besluit probeert het college zijn eigen onbehoorlijke bestuur te verbloemen, zoals het weigeren van 
een onderzoeken naar de honderd klachten over onethisch handelen en de wachttijd van al meer dan vijf jaar op het 
verweer van de gemeente. De raad moet zelf het heft in handen nemen. 
Als het gaat om agendapunt 24.3 volhardt het college in zijn ongelijke behandeling via machtsmisbruik. De familie 
Vriezen zijn de enige burgers in dit land die niet op eigen erf mogen parkeren, geen eigen hek mogen plaatsen of 
verharding aanbrengen, geen vergunning mochten aanvragen, geen buren mochten uitnodigen et cetera. Het college 
trekt met al deze onrechtmatige daden de macht van de burger naar zich toe om de met miljoenen gesubsidieerde 
horeca van ingezetenen. De heer Vriezen roept de raad op uit haar winterslaap te komen en deze zaak nauw te 
onderzoeken op basis van de straf- en bestuurswet. 
Agendapunt 15 gaat over de jaarcijfers. De rechter heeft de gemeente veroordeeld tot schadevergoeding na niet-
handhavend optreden tegen de zwaar gesubsidieerde horeca. De burgemeester zegt in mei jl. toe handhavend op te 
treden tegen maximaal 50 procent omzet van maatschappelijk bestemmingen. Deze toezegging is wederom niet 
nagekomen, met een schade van meer dan 5 miljoen euro. 
Tot slot roept de heer Vriezen de raads- en collegeleden op om net als de heer Van Kersbergen het zwijgen te 
verbreken, aan waarheidsvinding te doen en een eind te maken aan deze schande. 
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8. Vragenhalfuurtje 

 CDA inzake Beperkte mogelijkheid huwelijken afsluiten in de gemeente Krimpenerwaard 
De heer Dekker, CDA, is gebleken dat het college formeel heeft vastgesteld dat gegeven de ambtelijke capaciteit het 
maximaal aantal huwelijken op een dag af te sluiten is bepaald op vijf. Wil het college eraan meewerken dit plafond 
fors te verhogen? Het CDA stelt voor het verschil te compenseren voor de stellen die een financieel nadeel hebben 
ondervonden in de vorm van een hogere leges.  
 
Wethouder Sleeuwenhoek zegt dat een maximumaantal huwelijken niet is vastgesteld. Gezien de beschikbaarheid 
van bodes en de spreiding van trouwlocaties over de gemeente zijn gemiddeld meer dan vijf huwelijken op een dag 
niet mogelijk. Daarnaast zijn er pieken op bijzondere data zoals 7 juli 2017. Op sommige locaties als de Arendshoeve 
is afgesproken dat de gastvrouw de bodetaken overneemt. De aanwezigheid van een bode is wenselijk, omdat 
anders stellen aan hun lot worden overgelaten. Het college is niet bereid stellen die moeten uitwijken naar de 
zaterdag te compenseren, zeker niet omdat niet met terugwerkende kracht is te traceren wie een andere dag had 
willen trouwen en daarvoor in aanmerking komt. 
 
De heer Dekker, CDA, is teleurgesteld over deze motivatie, want het gemiddelde van vijf huwelijken op een dag is 
arbitrair. Bovendien is het een behoorlijke inflatie van dienstverlening ten opzichte van voor de herindeling. Is hierover 
een collegebesluit genomen? 
 
Wethouder Sleeuwenhoek antwoordt dat in het college niet is besloten dat maximaal vijf huwelijken per dag tot stand 
mogen komen. De bodecapaciteit is bepalend geweest. Waar mogelijk worden gastvrouwen van de betreffende 
locaties ingezet om een huwelijk in goede banen te leiden. 
 

 VGBK inzake Verkeersveiligheid Gouderak 
De heer Schamper, VGBK, meldt dat sinds een week 80 procent van de Gouderakse inwoners het dorp via de 
Beemd, Snip, Kranepoort en de Lange Rol moet verlaten vanwege gemeentelijke werkzaamheden. Op de kruising 
Snip-Kranepoort stonden twee grote containers hinderlijk opgesteld. De kruising Lange Rol-Veerstraat-Dorpsstraat is 
zo smal dat twee auto’s elkaar niet kunnen passeren en zelfs zeer onoverzichtelijk als men van de Lange Rol de 
Dorpsstraat wil indraaien. Dit leidt regelmatig tot opstoppingen. De rijsnelheid levert gevaarlijke situaties op. Is het 
college bereid de detailsuggesties die VGBK heeft voorbereid over de verkeersproblemen nader te bespreken? 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, vult aan dat de inwoners van Gouderak bang zijn dat tijdens de bouwvakantie de 
aangepakte straten open blijven liggen. Is die zorg terecht? Zo ja, zijn enkele straten toegankelijk te maken tijdens de 
bouwvak? Voorts het verzoek aan het college alle inwoners goed te informeren met een publicatie. 
 
Wethouder Boere kan zelf geen directe actie ondernemen. De vragen kunnen rechtstreeks aan de 
omgevingsmanager worden gesteld. Het telefoonnummer staat onder elke gemeentepublicatie vermeld. Pas als de 
omgevingsmanager niet of onvoldoende reageert, kan men het college benaderen. Het college wil na de vergadering 
graag de details doorspreken en ook de omwonenden goed informeren over de werkzaamheden tijdens de 
zomerperiode. 
 
9. Vaststelling verslagen openbare raadsvergaderingen op 6 juni en 7 juni 2017 en besloten 

raadsvergadering op 7 juni 2017 

De gemeenteraad stelt de verslagen van de openbare raadsvergaderingen van 6 juni en 7 juni 2017 en het verslag 
van de besloten raadsvergadering op 7 juni 2017 ongewijzigd vast. 
 
10. Vervolgtraject Strategische visie Krimpenerwaard 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
11. Bestemmingsplan De Eilenaden tussenuitspraak ABRS 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
12. Voorbereidingsbesluit gebied nabij IJsseldijk-Noord 161 te Ouderkerk aan den IJssel 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
13. Voorbereidingskrediet voor het opstellen van een aanpak voor bedrijfsterrein Schoonhoven-Noord 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
14. Aanbrengen westelijke fietsoversteek in twee richtingen bij rotonde Dijkenlaan/N210 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
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15. Jaarstukken 2016 

De heer Van Dorp, CU, meent dat meerdere gemeenten deze financiële resultaten zouden willen boeken, zeker vrij 
kort na een herindeling.  
De fractie is verheugd met het minder aantal onzekerheden in het sociaal domein. Getrouwheid en rechtmatigheid zijn 
aandachtspunten bij de jeugdzorg en de Wmo, vanwege deels PGB- en deels ODMH-problematiek. De ChristenUnie 
vraagt hiervoor blijvende aandacht bij het college. 
Goed nieuws is de ontwikkeling in de financiële positie van de gemeente. Een flink deel van het positieve resultaat 
wordt bestemd voor niet-voltooide activiteiten in 2017. Is dit haalbaar gezien de uitdagingen die in de begroting 2017 
staan geformuleerd? Is het college het eens dat de jaarrekening niet het geëigende document is voor nieuwe 
voorstellen? Het eigen vermogen eind 2016 ligt onder de benchmark, maar vertoont een stijgende trend. Het verzoek 
is de reserves en voorzieningen meerjarig zorgvuldig te monitoren, waarbij het spaargeld in evenwicht blijft met de 
lasten van inwoners en bedrijven. 
Volgens de accountant is de IBOR-voorziening te optimistisch ingeschat en behoeft deze actualisatie. Hoe kijkt het 
college hiertegenaan en welke acties gaat men hiervoor inzetten? 
 
De heer Dekker, CDA, herinnert het college aan de toezegging zich in te spannen om de aanbevelingen in de 
accountantsverklaring op te volgen. De presentatie van de jaarrekening is goed te volgen. Het CDA had de huidige 
goede financiële positie al voorspeld. Tot op heden hebben de tegenstanders van de herindeling, die hogere lokale 
lasten voorzagen, ongelijk gekregen. De overschotten moeten door het te terughoudende financiële beleid, namelijk 
het onterecht invoeren van de subsidie-nullijn en de sluiting van de serviceloketten in de kernen, ten gunste komen 
aan de inwoners. 
Onder druk van het maatschappelijk middenveld en de door de fractie geïnitieerde gesprekken hierover hebben de 
inwoners in de APV meer ruimte gekregen in de sluitingstijden. Het blijft vreemd dat nieuwe evenementen om 
23.00 uur op de zaterdagavond stoppen. Het CDA ziet ruimte voor het verder oprekken van de sluitingstijden in de 
nieuwe raad na maart 2018. 
Groenonderhoud was eerst alleen een zorgpunt van het CDA maar nu van de hele raad. Dat is positief. 
De fractie is blij met de veranderende houding van het college om over jeugd- en Wmo-beleid meer uitvoerend met de 
raad te spreken. Het besluit om geen sociale teams te creëren in de kernen baart zorgen. Er is maar een sociaal team 
achter het Wmo-loket. Het onderbrengen van vroegsignalering bij de SOP’s is te beperkend. Bij de Algemene 
Beschouwing komt het CDA hier nader op terug. Het CDA is blij de input van het eigen meldpunt te hebben kunnen 
delen met raad en college. Bij de keukentafelgesprekken is te weinig aandacht besteed aan onafhankelijke 
ondersteuning en dat in een periode van volledige herindicatie. Het is goed dat hieraan verder wordt gewerkt om deze 
onzorgvuldigheid weg te werken. 
Bij de CDA-fractie blijft onrust aanwezig over het niet halen van de aanrijtijden van de nooddiensten. Het CDA steunt 
de oproep van het college voor meer politie-inzet. 
Respect voor het college dat alle woningbouwplannen zijn geïnitieerd en voortgezet. Het is kennelijk onvermijdelijk 
maar wel jammer dat de voortgang van twee plannen regelmatig aan de orde komen. 
De groene gemeente Krimpenerwaard loopt voorop in het scheiden van afval. Over duurzaamheid zijn afspraken 
gemaakt, maar het CDA heeft niet de indruk dat, gezien de voorgang in 2016, de Fair Trade-doelstelling voor 2018 
wordt gehaald. 
Het promotieplan voor over recreatie en toerisme moet meer aandacht krijgen. 
 
De heer Wassink, SGP, is verheugd over het rekeningresultaat over 2016. In materieel evenwicht ging het uitstekend, 
hopelijk kunnen de inwoners en ondernemers hiervan profiteren, al is het geestelijk en sociaal welzijn even belangrijk 
om in deze gemeente goed te wonen en gelukkig te leven. De zwakkeren in de samenleving verdienen blijvende zorg. 
De vijf kengetallen geven een goed inzicht in de financiële positie. Deze is zonder meer goed te noemen. Het 
financiële huis staat, de netto-schuldquote is normaal, de solvabiliteit is ruim voldoende en de structurele 
exploitatieruimte is omgebogen van min 4 procent naar plus 6 procent. De SGP gaat ervan uit dat het college de 
aanbevelingen van de accountant overneemt. 
De jaarrekening sluit af met een prachtig resultaat. De collegeleden hebben zich prima gekweten van hun taken en 
daarom kan de SGP hun volledige décharge verlenen en instemmen met het bestedingsvoorstel. 
Is het mogelijk bij het ‘jaaroverzicht in één oogopslag’ aan te geven welke doelstellingen per programma zijn behaald? 
Dat verbetert verder de inzage voor de inwoners in het uitgevoerde beleid. In dat overzicht graag achter de 
begrotingsuitgave aangeven welk bedrag uit de reserve is gehaald. 
 
De heer Struijs, PK, constateert dat de afgelopen jaren veel goed is gegaan, maar gezien de beperkte spreektijd richt 
hij zich op de knelpunten. 
Op het gebied van duurzaamheid worden te kleine stappen gezet. Het is hoog tijd voor omslag in beleid om de 
afspraken van het Klimaatakkoord van Parijs te halen. 
De groei in uitkeringsgerechtigden is 72 procent. Er zijn ongeveer twintig herplaatsingen naar een baan van mensen 
zonder baan, waarmee het werkgelegenheidsbeleid niet overtuigend is. Iedereen moet actief meedoen en daaraan 
wordt niet voldaan. Dit is een speerpunt voor Pro Krimpenerwaard. 
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Het positieve resultaat van 1,3 miljoen euro komt met name door meerdere niet-gerealiseerde projecten. Daarbij komt 
dat in het programma Jeugd en Wmo ruim 3 miljoen euro niet is besteed. De onderbouwing is ondeugdelijk. Er zijn te 
veel mensen met een beperking die thuiszitten maar graag aan de slag willen. De 3 miljoen euro die is toegevoegd 
aan de reserves lijkt mooi maar is een administratieve verwerking van de frictiekosten in het kader van de herindeling. 
In het begin was een greep uit de algemene reserves nodig om de jaarrekening sluitend te maken. Een beperkt 
bedrag van 193.000 euro is nu niet nodig en wordt teruggestort. De Kadernota berekent tot 2021 driemaal een tekort 
van bijna 1 miljoen. Het is nu niet de tijd voor vreugdedansjes maar binnen de begroting moet naar oplossingen 
worden gezocht om deze meerjarig sluitend te krijgen. 
Pro Krimpenerwaard wijst de door de SGP opgelegde zondagsrust van de hand. De VVD en VGBK werken hieraan 
actief mee. Het pluche is kennelijk belangrijker dan principes. Voor Pro Krimpenerwaard staat het elke inwoner vrij de 
zondag in te vullen. De minderheid bepaalt niet wat de meerderheid die dag moet doen. Dit neigt naar extremisme en 
voor een partij als de SGP mag geen ruimte zijn in de coalitie, zeker omdat het economisch en recreatief-toeristische 
beleid hierdoor ernstig worden benadeeld.  
De gemeente heeft zichzelf via gebiedspromotie meer op de kaart gezet dankzij de landelijk aanpak bij 
dierenmishandeling en falende handhaving bij de zwanendrift en de plezierjacht. De verantwoordelijken worden 
beschermd in plaats van vervolgt. De zorg is meermalen negatief in de publiciteit gekomen. Het college steekt veel tijd 
in het handhaven van fraudeurs, maar in het algemeen is die handhaving problematisch. 
De fractie wil het buitengebied groen houden in plaats het te verpesten met nieuwe bedrijventerreinen of het 
aanpassen van leegkomende boerderijlocaties naar woningbouw. Van de renovatie van bestaande bedrijventerreinen 
is nog niets terechtgekomen. Het college wil de oude terreinen Galgenoord en Schoonhoven-Noord eindelijk 
aanpakken. 
Een zwaar onvoldoende van Pro Krimpenerwaard voor het groenonderhoud, ondanks de extra bestedingen. De 
fractie ontvangt signalen dat het uitvoerend personeel hiermee niet blij is, maar op een onwillig college stuit dat de 
situatie niet wil aanpakken. Het is sowieso onrustig in de ambtelijke organisatie. Dit uit zich via het hoge 
ziekteverzuim. De fractie wil meer inzage in de afgesloten groencontracten, meer bloemen in de bermen, meer 
natuurlijk onderhoud en extensief maaibeleid op die plekken. Dat bespaart geld. Ook de 450.000 euro voor het 
aanpassen van de gemeentewerven is hiervoor in te zetten. 
De Wmo moet passend worden uitgevoerd en de aanvragen binnen de normen afgehandeld, waarbij ‘invoelen’ het 
kernwoord wordt in plaats van strak de regels volgen. Het is treurig dat in 2016 slechts 48 procent van de aanvragen 
binnen de termijn is afgehandeld. De wachttijden in de dagbesteding zijn eerder besproken en blijven een zorgpunt, 
gezien deze erg kwetsbare doelgroep. Huisuitzetting wegens schuldproblematiek moet worden voorkomen via 
tijdelijke schuldsanering en de actieve inzet op schuldcoaching. Waar blijft het minimabeleid om de extra Rijksbijdrage 
goed in te zetten? 
Snel internet is nog steeds traag, ook qua uitvoering. Het college neemt te weinig initiatieven. 
Pro Krimpenerwaard is blij met de definitieve oplossing die voor de Voedselbank Krimpenerwaard is gevonden. De 
fractie kijkt uit naar continuering van de hulp aan de inwoners na het royement. Pro Krimpenerwaard heeft daarbij het 
bestuur nooit geadviseerd te procederen, ook niet op de betreffende bijeenkomsten.  
De dekking van het begraven is slechts 40 procent. Dit moet hoger. De lokale lasten zijn hoger dan elders in het land. 
Deze druk moet omlaag. 
De accountant stelt vast dat de vermogenspositie van de Krimpenerwaard lager is dan gemiddeld. Het valt niet vast te 
stellen of de zorgfacturen terecht zijn betaald en inzicht is in de prestaties van de zorgaanbieders. Getrouwheid en 
rechtmatigheid zijn niet vast te stellen voor de jeugdzorg en Wmo. Niet uit te sluiten is dat miljoenen binnen de zorg 
zijn verspeeld door gebrek aan controle of fraude. De accountant heeft de jaarrekening goedgekeurd binnen de 
vastgestelde marges. 
Pro Krimpenerwaard waardeert het vele werk dat is verzet voor de jaarrekening, maar meent dat het anders en beter 
kan. De fractie komt niet met moties en amendementen, maar laat de kiezer in maart 2018 spreken. De partij is het 
inhoudelijk niet eens met het gevoerde beleid, maar stelt, gelet op de accountantsverklaring, de jaarstukken vast. 
 
De heer Heerens, GBS, is ten eerste tevreden over het positieve rekeningsaldo. Wat eruit sprong was dat 
94 projecten ad 57 miljoen, die op stapel stonden, allemaal in gang zijn gezet. 
Ouderen verdienen meer te zijn dan een kostenpost. Niet alleen het Rijk maar ook gemeenten moeten een andere 
koers varen om gezien meer rekening met de ouderen te houden. In het verlengde daarvan hebben de drie 
welzijnsstichtingen met honderden vrijwilligers voortreffelijk werk verricht in deze gemeente, ondanks dat ze al vier 
jaar op de nullijn staan en er een toenemend beroep op hen wordt gedaan. De huisvestingskosten en de vaste 
personeelskosten blijven stijgen, vandaar dat de mantelzorgers en andere vrijwilligers meer ondersteuning verdienen. 
GBS steunt de CDA-motie om de drie welzijnsstichtingen eenmalig een extra subsidie te geven van 25.000 euro en 
ook in 2018 met hen te kijken naar hun behoeften. 
De GBS-fractie is ontevreden over de groenvoorziening, vandaar het eerdere pleit voor minder groen op de 
kruispunten ten behoeve van het overzicht. Het college geeft aan dat thermische onkruidbestrijding niet zo goed 
werkt. Graag meer uitleg richting de inwoners, want de gemeenten Alphen en Woerden kennen hetzelfde probleem. 
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GBS is verheugd met de algemene belastingharmonisatie, toch is de belastingdruk van 13 procent vooral door de 
rioolheffing hoger dan gelijksoortige gemeenten. Ook dat moet het college de inwoners beter uitleggen om meer 
begrip te kweken. 
 
De heer Van der Hek, VGBK, wil geen lofzang op de eigen partij houden of klagen over wat niet goed gaat. De 
goedkeurende accountantsverklaring stemt tot tevredenheid. Complimenten voor de totstandkoming van de 
jaarrekening. Het is goed te zien dat de resultaatbestemming naar de verdere uitwerking van het collegeprogramma 
gaat. De evaluatie van het functiehuis, de aanpak van het zwerfafval en Veilig Thuis kunnen rekenen op de 
goedkeuring van VGBK. De fractie stemt in met de jaarrekening en de resultaatbestemming. 
 
De heer Bening, D66, steunt het pleidooi van Pro Krimpenerwaard tegen de zondagsluiting, maar mist de financiële 
component. Dank voor de tijdige beantwoording door het college in de commissievergadering. In 2016 is er een 
keurig financieel beleid gevoerd met een klein positief saldo. Complimenten daarvoor. 
D66 maakt zich zorgen over het doorschuiven van een vrij groot deel van het overschot naar de uitgestelde projecten. 
Blijft het college dat doen, dan ontstaat een groot budget met niet-uitgevoerde projecten. Graag in 2017 het 
doorschuiven beperken en projecten daadwerkelijk uitvoeren. 
 
De heer Hamel, VVD, vindt het niet nodig om zijn betoog gehouden tijdens de commissievergadering te herhalen. 
Veel fractiebijdragen horen niet thuis bij de behandeling van een jaarrekening. 
Complimenten aan het college en in het bijzonder de eigen VVD-wethouder voor de jaarstukken. In 2015 is gestart 
met een vrij technische begroting die tweeënhalf jaar later tot een gedegen financiële positie heeft geleid. Dit inclusief 
harmonisatie van allerlei uit te voeren projecten, de grote decentralisaties en daarbij geholpen door het betere 
economische tij. Het positieve saldo van1,3 miljoen euro lijkt heel wat, maar is 1 procent van de totale begroting, wat 
feitelijk betekent dat er goed is begroot. Prima ontwikkelingen zijn de stijgende solvabiliteit en het sobere beleid ten 
aanzien van de reserves en voorzieningen. De VVD is trots op de positieve accountantsverklaring. 
Er blijft een aantal onzekere posten, met name het doorschuiven van meerdere posten naar de begroting 2017. De 
fractie maakt zich hier niet veel zorgen over, omdat er veel lopende projecten zijn. Een onzekere post blijft het sociaal 
domein, maar de reserve is voldoende groot dankzij enkele doorgevoerde besparingen in 2015. Die zijn ook dit jaar 
mogelijk, omdat jeugdzorginstanties langs elkaar in plaats van met elkaar werken. 
De VVD gaat akkoord met de bestemmingsvoorstellen. De VVD is benieuwd hoe de herstructurering van 
Schoonhoven-Noord gaat verlopen. Immers, enkele pandeigenaren willen een terreindeel voor woningbouw geschikt 
maken. 
 
Wethouder Boere meent dat er geen vragen zijn gesteld door de fracties. In de jaarrekening staat enkele tendensen 
te zien die de ambtelijke organisatie verder gaat uitwerken in relatie tot de meicirculaire naar de begroting. 
Het college neemt de aanbevelingen van de accountant over en blijft dit volgen via terugrapportages per kwartaal 
over de stand van zaken en de wijze van borging in de organisatie. 
Van de accountant moet de IBOR een reserve worden. Het college was het daarmee niet eens, vandaar de wens om 
een voorziening aan te houden. De afdeling Financiën is opgedragen uit te zoeken waar de aansluitingen met de 
jaarrekening zijn. Na de zomer volgt een IBOR-analyse plus aansluiting. Dit in nauw overleg met de accountant. 
Het fundament onder de jaarrekening is gedegen en het college wil daarmee doorgaan.  
Het klopt dat posten kunnen blijven doorschuiven. Het geld hoopt zich te veel op en projecten worden niet afgerond. 
Het college heeft oog voor de balans daarin en streeft ernaar het doorschuiven volgend jaar te beperken. 
De uitvoering van de drie decentralisaties blijft de aandacht houden. In de Wmo is een nullijn te zien. De grote 
bedragen in de meicirculaire moeten worden verwerkt in de begroting. De crisis lijkt achter de rug in de 
Krimpenerwaard en de inzage van de financiële positie verbetert ieder jaar. Het college wil niet te snel een voorschot 
nemen maar een zorgvuldigs financiële en inhoudelijke afweging maken. 
 
Wethouder Neven merkt op dat de effecten van duurzaamheid vooral in 2017 en minder in 2016 zijn te zien. Zo is de 
invoering van Fair Trade pas dit jaar gestart en wordt deze afgerond in februari 2018. In de Kadernota wordt 
600.000 euro uitgetrokken voor verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed. Het is spijtig dat Pro Krimpenerwaard 
geen moties of amendementen indient om daarin te sturen. De Duurzaamheidsnota wordt na de zomer aan de raad 
gepresenteerd. De gemeentepagina laat nu al allerlei duurzaamheidsprojecten zien. 
De reserve Sociaal Domein is voldoende groot om de onzekerheden op te vangen. Er blijven de komende jaren 
besparingen mogelijk, zeker met het project Sociale Basisinfrastructuur dat de doublures eruit moet halen. 
 
Wethouder Vente wijst erop dat Promen over 2016 een positief resultaat heeft gehaald, dus zonder beroep op een 
extra bijdrage is het niet noodzakelijk extra begrotingsondersteuning te verlenen, temeer daar ook de gemeente 
ervoor heeft gepleit dat het geld niet bij de gemeenschappelijke regeling blijft zitten. 
De afgelopen tweeënhalf jaar zijn meerdere snel-internetprojecten gefinancierd. Er is nu een integrale opdracht in 
voorbereiding voor een uitvraag, inclusief dekking. Dit lijkt effectiever dan telkens kleinere projecten, die niet voor een 
vliegwieleffect zorgen.  
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Het college is bereid in een aparte raadsbijeenkomst een nadere toelichting te geven op de cijfers van de uitstroom en 
de efficiency. De raad kan haar kritiek daar uiten, zodat het college gericht verbeteringen kan doorvoeren. 
De extra middelen voor jeugd worden in 2017 uitgegeven. De projecten hiertoe zijn in voorbereiding. 
 
De heer Bening, D66, informeert hoe het met het doorschuiven van kostenposten voor 2017 naar 2018. 
 
Wethouder Boere zegt dat het te vroeg is om deze vraag te beantwoorden. Bij de begrotingsbehandeling wordt een 
en ander toegelicht. Het streven is dat alle posten die naar 2017 zijn doorgeschoven in 2017 worden gerealiseerd. 
Met het oog op de verkiezingen moet het collegewerkprogramma in maart 2018 gereed zijn. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
16. Eerste tussentijdse rapportage 2017 

De heer Struijs kan hier kort over zijn. Er is een tussenrapportage ontvangen over de eerste drie maanden. Dat 
betekent dat er nog negen maanden te gaan zijn. Dit laat een trend zien, waarvan hij hoopt dat die trend zich voortzet, 
maar kan er vooralsnog alleen de conclusies aan verbinden dat er een positief saldo dreigt aan te komen en dat dit 
teruggestort zal worden in de algemene reserve. 
 

Wethouder Boere denkt dat het een juiste constatering is van Pro Krimpenerwaard. Zij hoopt dat het niet in deze trend 
doorgaat, want het college hoopt ook 1 procent weer over te houden in de jaarrekening 2017. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
17. Kadernota 

De heer Dekker, CDA, wil vooral goed vaststellen hoe en door wie de gemeentelijke taken worden aangeboden. Door 
eigen onderzoek moet hieraan aandacht worden gegeven. 
Het CDA is lovend over het werk van de welzijnsorganisaties in het kader van vroegsignalering. Hun verzoek om extra 
ondersteuning bevestigt dat de gemeente wellicht te zuinig is geweest. Nu de financiële ruimte aamwezig is, is de 
fractie van mening dat deze organisaties meer subsidie dienen te ontvangen. 
 
=== 
M17-36, CDA, D66, PvdA, GBS inzake Subsidie Welzijnsstichtingen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterend dat 

 de Welzijnsstichtingen in onze gemeente een belangrijke partner zijn om goede zorg en ondersteuning te 

geven, waarbij juist de toegankelijkheid en de combinatie met Welzijnsactiviteiten maakt dat deze stichtingen 

goed in staat zijn om mensen laagdrempelige ondersteuning te bieden en adequaat door te verwijzen als er 

sprake is van meervoudige, complexe ondersteuningsvraag 

 bij het subsidiejaarplan 2017 als uitgangspunt is gehanteerd dat de subsidiebedragen 2017 in principe gelijk 

zijn aan die van 2016 en derhalve geen compensatie wordt gegeven voor prijs- en loonstijgingen 

 de welzijnsstichtingen al enkele jaren geen loon- en prijscompensatie hebben ontvangen, terwijl de gemeente, 

via de algemene uitkering, daarvoor wel de financiële ruimte heeft gekregen 

 door de welzijnsstichtingen, de SWON, de SWOS en de SWOB, wordt aangegeven dat dit tot grote 

budgettaire problemen heeft geleid en daarmee een deel van het werk op de tocht komt te staan 

 de stichtingen daardoor in de problemen komen met hun bedrijfsvoering, hun reserves verdwenen zijn en, 

ondanks een maximale inzet van vrijwilligers, het risico bestaat dat een goede laagdrempelige voorziening in 

serieuze problemen komt en uiteindelijk wegvalt 

 bij tenminste één van de welzijnsstichtingen sprake is van het opzeggen van contracten van vaste 

medewerkers 

 de gemeente in toenemende mate een beroep doet op de welzijnsorganisaties, die inmiddels met de inzet van 

veel vrijwilligers een belangrijke rol spelen binnen het sociaal domein 

 de gesignaleerde tekorten bij de stichtingen slechts geringe bedragen vormen ten opzichte van het totale 

budget, bestemd voor het sociaal domein 

 er juist op het budget voor het sociaal domein sprake is van aanzienlijke overschotten 
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van oordeel dat 

 er door de ontwikkeling van de rol van de drie genoemde welzijnsorganisaties alle aanleiding is om, via een 

wat ruimhartiger subsidiebeleid, deze organisaties in staat te stellen hun taken uit te (blijven) voeren 

 voor 2018 en volgende jaren de begroting voldoende ruimte biedt de door de welzijnsstichtingen gevraagde 

ruimere subsidiëring toe te kennen 

 het ook voor 2017 gewenst is de financiële problemen van de stichtingen te verlichten via een eenmalige extra 

bijdrage 

 
verzoekt het college om 

 de drie welzijnsstichtingen in 2017 eenmalig een extra subsidie toe te kennen van 25.000 euro elk, hiertoe het 

subsidieplafond te verhogen en dit te financieren uit de extra middelen die via de meicirculaire aan de 

gemeente zijn toegekend 

 in overleg met de welzijnsstichtingen de voor de komende jaren toe te kennen budgetten beter af te stemmen 

op het takenpakket van de stichtingen en de daarmee samenhangende kosten 

 via meerjarige afspraken over de subsidiëring, bij te dragen aan de continuïteit van de stichtingen en deze 

zodoende in staat te stellen het personeelsbestand stabiel en op peil te houden 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fracties van CDA, D66, PvdA en GBS. 
=== 
 
Voor 2017 en 2018 is een nulplafond vastgesteld voor de overige welzijnsorganisaties. Het CDA roept het college 
opnieuw op dit los te laten en in elk geval een inflatiecorrectie toe te passen, conform die bij de gemeentelijke 
belastingen voor de inwoners. De fractie vindt de aanpak tot nu toe te strikt boekhoudkundig. Er is geld, dus laat de 
gemeente dat inzetten. 
 
De heer Van der Hek, VGBK, reageert na de beantwoording van het college op de ingediende moties. De VGBK kan 
zich vinden in de kaders en de verwerking van de meicirculaire in de Kadernota. De fractie is zeer tevreden over de 
actie van het college naar aanleiding van de aangehouden motie M17-34, het schoolzwemmen. Het is goed dat de 
motie is vertaald in een verruimde regeling met als doel dat meer kinderen een zwemdiploma halen. 
 
De heer Heerens, GBS, wil voor de kwetsbaren in de gemeente het sociale minimum goed in de gaten houden en 
desnoods verhogen. In deze maatschappij wordt aan de ene kant kapitalen verdiend en aan de andere kant zijn er 
gezinnen, ook met tweeverdieners, die het financieel niet redden. GBS vraagt voorts aandacht voor het hoge 
percentage werklozen onder 50-plussers ondanks de aantrekkende economie. Door argumenten als te oud, te weinig 
relevante kennis, meer kans op ziekte en te duur komen deze mensen vaak niet aan de slag. Voor de werkloze 
eenverdieners zijn de gevolgen groot. De WW-uitkering is klein, het spaargeld raakt op, huis moet worden verkocht en 
dan volgt de bijstand. Daarenboven is verlies van een baan ook verlies van identiteit. De fractie vraagt het college ten 
behoeve van deze doelgroep een inventarisatie onder werkgevers te houden. 
Veiligheid is een belangrijk thema in deze roerige tijden van terrorisme. Daarom moeten opsporen, signaleren en 
handhaven in één hand blijven met sterke lokale aansturing van de politie. Het is goed dat de boa’s terug zijn in het 
voormalige politiebureau in Schoonhoven. Een AD-artikel stelt dat dieven vrijuit gaan omdat er een agententekort is. 
Geldt dat ook voor de Krimpenerwaard? 
De GBS-fractie staat achter het ingezette woningbouwbeleid rond de opgave van 3.000 woningen. De 
Krimpenerwaard hoeft geen krimpgemeente te zijn. Het is uitstekend dat oude bedrijventerreinen als Schoonhoven-
Noord worden aangepakt. Het college moet dat deel van de dorpsbevolking nauw in de plannen betrekken. 
 
De heer Van der Ham, SGP, ziet in de Kadernota terug dat de afgelopen jaren hard is gewerkt aan de financiële 
huishouding die nu gezond is. Een gunstig meerjarenperspectief blijft afhankelijk van het Gemeentefonds. 
Als huiswerk wil de SGP-fractie het college veertig punten meegeven. 
De ICT-kosten zijn een enorme aanslag op de begroting, zeker als ze na 2021 niet meer uit het frictiebudget worden 
gedekt. Een ruime calculatie is denkbaar vanwege dat budget, maar kan nader worden uitgezocht hoe deze post zich 
de komende jaren gaat ontwikkelen? 
De komende jaren wordt 600.000 euro verspijkerd aan het In Company-budget. De organisatie kampt met een groot 
aantal langdurig zieken. Is er een dieperliggende diagnose dan alleen ‘een samenloop van omstandigheden’? 
De SGP wil de ‘subsidiejager’ nogmaals onder de aandacht brengen. Een subsidiejager moet zichzelf kunnen 
terugverdienen. 
Hoe ziet de kosten-batenanalyse eruit voor de 600.000 euro investering in gemeentelijk vastgoed? Dit volgt uit 
eerdere afspraken, maar de fractie wil het nut en de noodzaak afwegen. 
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Het is goed te anticiperen op de komende Omgevingswet vanaf 2019. Bij een recente presentatie was te horen dat de 
invoering voor 2021 gepland staat. Wat betekent dit voor de investeringen hierin voor de komende jaren? 
De fractie wil de rioolheffing voor aangesloten agrarische percelen aanpassen. Het college spoelt dit te gemakkelijk 
weg met een juridische redenering. Waar een wil is, is een weg, meent de SGP; vandaar een motie samen met het 
CDA. 
 
=== 
M17-41, SGP inzake Rioolheffing 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 de gemeenteraad eerder heeft besloten om niet op het riool aangesloten agrarische gebouwen vrij te stellen 
van de rioolheffing 

 in de praktijk is gebleken dat de gekozen oplossingsrichting bij het vaststellen van het GRP niet het beoogde 
effect heeft gekregen 

 
roept het college op 
te komen met nadere voorstellen om niet aan het riool gekoppelde agrarische gebouwen vrij te stellen van het betalen 
van rioolrechten 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
De verbindingsweg van industrieterrein De Zaag naar de rotonde van de N210 ontlast de kern Krimpen van 
vrachtverkeer en het kruispunt bij de Algeraweg. Ziet het college deze route ook?  
 
=== 
M17-40, SGP inzake Onderzoek verbindingsweg Zaag-N210 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 de kern Krimpen aan de Lek en de kruising onderaan de Algebraburg veel verkeer vanuit het industrieterrein 
De Zaag moet verwerken 

 het vanuit het oogpunt van het voorkomen van verkeershinder en bereikbaarheid goed is om na te denken 
over een beteren ontsluiting van het industrieterrein 

 er mogelijkheden bestaan om een rechtstreekse verbinding aan te brengen tussen het industrieterrein en de 
ten noorden daarvan gelegen rotonde aan de N210 

 
verzoekt het college 
om in de begroting van 2018 rekening te houden met een onderzoek naar de mogelijkheden van het aanbrengen van 
een dergelijke verbinding en hierover goede samenspraak te zoeken met de gemeente Krimpen aan den IJssel 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
Wanneer worden de hiaten in de fietsverbindingen naar de Goudseweg en die van de Benedenkernseweg opgevuld? 
De SGP wil meer ondernemerschap in de openbare ruimte, door het rotondeconcept op meer locaties te laten groeien 
door die door ondernemers te laten onderhouden. 
De hondenbelasting wordt wederom verhoogd met de inflatiecorrectie. De fractie wil een actiever beleid met echte 
doelstellingen zien, namelijk vermindering van poepoverlast door een goed opruimbeleid via de zogenaamde 
kwispelkorting. Is dat niet mogelijk, dan graag afschaffing op korte termijn krachtens de volgende motie: 
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=== 
M17-43, SGP inzake Hondenbelasting 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 in onze gemeente hondenbelasting wordt geheven en dat de opbrengsten daarvan in de algemene middelen 
vallen 

 deze belasting een specifiek doel zou moeten dienen, namelijk het compenseren van de kosten die de 
gemeente maakt voor het bestrijden van hondenpoepoverlast 

 dit is nu niet het geval en de relatie is lastig te leggen 
 
roept het college op 
met voorstellen te komen om deze belasting af te schaffen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
De Aanbestedingskalender op de gemeentesite zou goed zijn om de lokale ondernemers beter te informeren. Kan het 
college dit realiseren? 
Voor het sociaal domein wordt twee jaar na decentralisatie afgezien van een afzonderlijke begrotingsparagraaf. De 
fractie is hiermee niet gelukkig en bundeling van begroting en verantwoording geeft de raad een duidelijker instrument 
om de sociale ontwikkelingen te volgen. Graag continuering hiervan voor de komende jaren. 
 
=== 
M17-39, SGP inzake Afzonderlijke begrotingsparagraaf Sociaal Domein 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 in de Kadernota 2018 wordt voorgesteld om het sociaal domein niet langer als afzonderlijke 
begrotingsparagraaf op te nemen 

 de impact van de decentralisatie op dit domein groot is en voor de langere termijn nog niet uitgekristalliseerd 

 het van groot belang is dat de raad zo transparant mogelijk over de stand van zaken op dit domein wordt 
geïnformeerd en in staat gesteld wordt hierop adequaat te sturen 

 
stelt voor om 
ook in de periode van tenminste 2018-2020 een afzonderlijke begrotingsparagraaf Sociaal Domein in de begroting op 
te nemen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
De toegezegde rondetafelsessie met alle partijen inclusief scholen op het sociale jeugddomein heeft niet 
plaatsgevonden. Graag alsnog voor de begroting, zodat de resultaten meesturend kunnen zijn voor toekomstige 
verbeteringen. Dat is volgens de afspraak die de raad met het college heeft gemaakt. 
In vervolg op eerdere gevraagde aandacht voor ‘hartveilig wonen’ is actievere participatie van de gemeente nodig. 
Het college laat dit te veel lopen. 
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=== 
M17-38, SGP inzake Hartveilig Wonen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 toepassing van het concept van Hartveilig Wonen levensreddend kan zijn 

 in onze gemeente met een groot buitengebied het van groot belang is om voldoende vrijwilligers voorhanden 
te hebben die eerste hulp bij reanimatie kunnen bieden 

 een intensievere samenwerking met Hartveilig Wonen, in navolging van veel gemeenten in Nederland, om die 
reden is geboden 

 
roept het college op  
om de samenwerking met Hartveilig Wonen te intensiveren en maximaal gebruik te maken van de faciliteiten die 
hierdoor worden geboden 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
De heer Van Dorp, CU, meent dat de duidelijke Kadernota tot een goede begroting 2018 moet leiden. Inhoudelijk is bij 
de laatste jaarschijf 2021 een flinke min te zien, onder andere bij de post ICT. Als gevolg van de meicirculaire volgen 
positieve veranderingen. al is het beeld nog niet scherp. Net als het college gaat de ChristenUnie in het najaar voor 
een meerjarig sluitende begroting. 
Duurzaamheid is en blijft de komende jaren een belangrijk punt. De fractie wacht de dit najaar door het college 
toegezegde discussie over de Duurzaamheidsnota af. In de Kadernota zijn voorzichtige initiatieven te zien zoals 
verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed en wagenpark. Het is spijtig dat de kosten niet in een aparte paragraaf 
in de begroting staan zodat de raad dit beter kan monitoren. 
De fractie mist een verwijzing naar de Fair Trade-gemeente in de Kadernota, maar het college lichtte bij de 
jaarrekening de reden toe en de ingangsdatum is 1 januari 2018. De ChristenUnie houdt het college hieraan, omdat 
Fair Trade de fractie nauw aan het hart gaat. 
Er zijn goede en noodzakelijke investerings- en exploitatieplannen te zien voor 2018. Het programma rond de 
verandering in het ruimtelijke domein is fors qua financien en capaciteitsinzet. 
De renovatie van het veld van VV Gouderak is essentieel uit oogpunt van de urgentie van sport en bewegen maar ook 
naar de veiligheid het complex. Vandaar deze motie om samen met beide verenigingen een verkenning te doen: 
 
=== 
M17-37, CU en SGP inzake Sportcomplex Gouderak 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 

 een natuurvoetbalveld van VV Gouderak in 2018 gerenoveerd dient te worden 

 de gemeente Krimpenerwaard het belangrijk vindt dat kinderen veel kunnen bewegen 

 de gemeente Krimpenerwaard wil dat sportvelden niet alleen door de sportverenigingen gebruikt wordt 

 de gemeente Krimpenerwaard sport- en sportverenigingen als een belangrijk middel ziet om de sociale 
betrokkenheid te vergroten en de gezondheid te bevorderen 

 de Voetbal Vereniging Gouderak aan een drukke dijk ligt op een onoverzichtelijk punt 

 de Gouderakse Tennisvereniging een impuls nodig heeft om levensvatbaar te blijven en daardoor 
zelfvoorzienend kan worden 

 
is van mening dat 

 nu er onderhoud nodig is voor het voetbalveld van VV Gouderak – dit het moment is om te bezien of de 
voetbalvereniging een plek kan krijgen in de kern Gouderak 

 het uitnodigender is voor kinderen en scholen om gebruik te maken van de velden, de voetbalvereniging en de 
tennisvereniging wanneer deze in de kern is gelegen 
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 het veiliger is voor kinderen wanneer zij niet meer over de drukke dijk naar de voetbal of tennis hoeven te 
fietsen 

 het mogelijkheden biedt om én de tennisvereniging en voetbalvereniging onder te brengen in één complex 
zodat zij kunnen samenwerken, zoals het gezamenlijk gebruik van een kantine 

 de zelfredzaamheid van de tennisvereniging hiermee toeneemt 

 met het verplaatsen van de tennisvereniging en de voetbalvereniging, de grond waarop zij nu gehuisvest zijn 
ruimte biedt voor de woonvisie voor de ontwikkeling van nieuwe woningen 

 
spreekt uit 
dat met het verplaatsen van de VV Gouderak en de Gouderakse Tennisvereniging naar de kern Gouderak er op veel 
fronten voordelen zijn te behalen 
 
draagt het college op 

 om actief – in samenwerking met de VV Gouderak en de Gouderakse Tennisvereniging – de mogelijkheden te 
verkennen voor een sportcomplex in de kern Gouderak 

 een plan op te stellen waarin de mogelijkheden tot verplaatsing worden aangegeven 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fracties van CU en SGP. 
=== 
 
Het lijkt erop dat met de nieuwe Voedselbank en zijn stevige bestuur de rust in de Krimpenerwaard kan terugkeren. 
Hoe past deze ontwikkeling binnen het minimabeleid? Hoe is te voorkomen dat deze Voedselbank in een royement 
belandt? 
 
De heer Bening, D66, zou de eerste termijn van de vorige Kadernota weer kunnen oplezen. Dit getuigt van het 
beperkte ambitieniveau van dit college dat zich voornamelijk richt op het goed op de winkel passen. 
Er is een aanpak voor laaggeletterdheid, maar ook digibetisme hoort daarbij. In plaats daarvan slaat de gemeente de 
plank mis door taalcursussen aan te bieden. 
Een proactiever economisch beleid is nodig om een MKB-vriendelijkere gemeente te worden. Een concreet project 
oppakken is beter, met subsidie als stimuleringsinstrument. 
Het college heeft onderzoek gedaan naar de voor- en nadelen van coffeeshops versus straathandel, waarbij de 
voorkeur bij de laatste ligt. D66 neemt dit onderzoek, gezien de magere onderbouwing, niet echt serieus. Straathandel 
heeft de tendens verder te gaan dan softdrugs. 
Het bevorderen van het toerisme is goed als economische groeimodel, maar dan is het ook handig te weten hoeveel 
toeristen er zijn. De doelstelling qua toerisme iets harder te groeien dan het landelijk gemiddelde is niet echt 
ambitieus. Het is sowieso moeilijk als het college de zondag als andere helft van het recreatieweekend wegstreept 
omdat er weinig tot niets te doen is. Daarom pleit D66 voor zondagevenementen en de zondagopening van winkels. 
Bij de verkeersthema-avond werd een van de drie provinciale ontsluitingswegen in de Krimpenerwaard niet 
meegenomen in de onderzoeken. Wil het college hiermee rekening houden op de volgende avonden c.q. nota’s? 
Het college verlaat in zijn plan het doel om meer sociale huurwoningen naar energielabel B te brengen, ondanks dat 
het in het coalitieakkoord staat. D66 betreurt dat, maar is blij met de toezegging dat er elektrische auto’s in het 
gemeentelijk wagenpark komen. 
De fractie mist de broodnodige aandacht voor dienstverlening, communicatie en de gemeentewebsite. Eenmaal 
38.000 euro is te weinig budget voor de noodzakelijke verbeteringen. 
D66 verwijst naar de motie met het CDA voor extra subsidie voor drie welzijnsorganisaties. 
 
De heer Struijs, PK, stelt deze Kadernota niet vast, maar neemt hiervan kennis en onthoudt zich derhalve van 
stemming. Met name de gemeenteraadsverkiezingen kunnen de meerjarenbegroting behoorlijk invloeden. Daarom zal 
de partij zich alleen richten op de speerpunten milieu, sociaal domein en dierenwelzijn. 
Volgens het college is het tekort voor 2021 vooral aan de hoge automatiseringskosten te wijten; hiervoor zijn vanaf 
2017 meerjarige ombuigingen begroot. Pro Krimpenerwaard vindt dat de inwoners qua lokale lasten moeten worden 
ontzien en stelt voor geen inflatiecorrectie toe te passen om de lasten meer in overeenstemming met het landelijk 
gemiddelde te laten komen. Het rioolrecht kan dan worden gecompenseerd met verzwaring van de OZB of een 
bijdrage uit de precariorechten van 500.000 euro. 
De meicirculaire biedt geen houvast voor een gunstige begroting. Aanpassing van beleid lijkt niet mogelijk zolang de 
formatie voortduurt. Bovendien mag de gemeente van de toezichthouder geen greep doen in de algemene reserve. 
Positief is de gemeentelijke verplichting de inzet bij de programma’s zichtbaar te maken, zodat de raad hierop beter 
kan sturen. 
De beleidsharmonisatie is na een grote inspanning achter de rug, maar daarna wordt een commissievergadering 
geannuleerd wegens gebrek aan agendapunten. Gelukkig is er de strategische visie van de Waardcommissie, een 
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stip aan de horizon. Voor de uitwerking moet opname in de begroting plaatsvinden. Om die meerjarig sluitend te laten 
maken, kiest de fractie voor de volgende maatregelen. Vier in plaats van vijf wethouders levert een besparing van 
zeker een kwart miljoen euro op inclusief wachtgeld en pensioen. Het risicoloos terugdraaien van de reserves bij de 
gemeenschappelijke regeling. Het snijden in de uitgaven van de bestuursorganen, dus minder geld naar feestjes en 
meer kostendekkende grafrechten. Pro Krimpenerwaard wil meer geld voor de welzijnsstichtingen SWON, SWOS en 
SWOB als basisvoorzieningen in de zorg en steunpilaren onder de uitvoering. 
De indexering van loonkosten is al jarenlang achtergebleven. Pro Krimpenerwaard steunt de motie. Het ligt in de rede 
dat het college hierover met een onderbouwd voorstel komt, zodat de motie kan worden aangehouden. Extra geld 
voor salarisverhoging van 2 procent voor de ambtenaren heeft de instemming van de fractie, maar intussen is een 
cao-akkoord bereikt van 3,25 procent. De keuze voor investering in videoconferencing geeft aan dat de gekozen 
huisvestingsroute voor de organisatie en het bestuur op problemen stuit. Pro Krimpenerwaard heeft vanaf het begin 
gehamerd op een centrale huisvesting. 
De fractie vindt afschaffing van de hondenbelasting een goed plan en steunt de SGP-motie. Er moet aandacht blijven 
voor de milieu- en duurzaamheidsagenda. 
Vrijwilligers moeten worden gekoesterd, maar dit mag niet ten koste gaan van betaalde krachten, zoals nu bij de 
bibliotheek, in de zorg en straks bij het zwembad het geval is. Pak de beeldkwaliteit in de kernen serieus aan, dus 
beter groenonderhoud. Bij de behandeling van de Jaarstukken heeft de fractie hier extra budget voor aangevraagd. 
 
De voorzitter verzoekt de heer Struijs tot afronding te komen, omdat zijn spreektijd ten einde loopt. 
 
De heer Struijs, PK, denkt dat een btw-trucje een voordeel van 1,5 miljoen euro lijkt op te leveren. De fractie wil geen 
bezuinigingen op algemene voorzieningen als sport, zorg, zwembad, bibliotheek en welzijnsinstellingen. Maak serieus 
werk van de jeugdparticipatie en zorg proactief dat iedereen aan het werk komt. Dit moet het speerpunt van het beleid 
zijn. 
Pak de vele langslepende handhavings- en RO-dossiers van inwoners en ondernemers aan. Deze moeten niet vanuit 
de machtspositie als gemeente worden beoordeeld, maar meedenkend, oplossingsgericht en transparant. 
Koester de ondernemers en neem medewerkers in de sociale werkplaatsen serieus.  
Opvallend is dat de gemeente nogal wat uitgaven ten laste brengt van de algemene reserve. Dit is geen goed beleid, 
omdat uitgaven binnen de begrotingen moeten worden opgelost. Deze eis stelt het college ook aan de raad. 
 
De heer Van der Ham, SGP, verbaast zich erover dat Pro Krimpenerwaard de Kadernota niet vaststelt. De fractie 
houdt het langste betoog met de meeste wensen c.q. de grootste eisen namens haar kiezers en zegt nu tegen de 
kiezers dat zij niet meestemt in de gemeenteraad. De SGP stelt voor lef te tonen en te stemmen. 
 
De heer Struijs, PK, hanteert ten opzichte van de Kadernota dezelfde houding als voorgaande jaren. Dit is zonet 
toegelicht. De fractie neemt kennis van de nota. Het is verder aan het college hiervan werk te maken. De raad ziet bij 
de begrotingsbehandeling waarop het college uitkomt. 
 
De heer Van der Ham, SGP, ziet dit als de gemakkelijkste weg om aan verantwoordelijkheid te ontkomen. De heer 
Struijs wordt als volksvertegenwoordiger geacht in dit gremium zijn stem uit te brengen, zijn mening uit te spreken en 
te laten zien waarvoor hij staat. 
 
De heer Struijs, PK, repliceert dat de SGP dat niet voor hem bepaalt. Hij heeft een duidelijke toelichting gegeven en 
die moet de SGP accepteren. 
 
De voorzitter wijst erop dat de Gemeentewet voorschrijft dat de aanwezige raadsleden hun stem dienen uit te 
brengen. Als de heer Struijs niet wil stemmen, moet hij tijdens de stemming de raadszaal verlaten. 
 
De heer Struijs, PK, is bekend met het voorschrift. 
 
De heer Hamel, VVD, is blij dat er een echte kadernota ligt. Vorig jaar kon het stuk die titel nog niet verdragen, al 
bevat deze wat voorzichtige nota meer cijfers dan beleid. Dit is op zich logisch omdat de gemeente financieel gezien 
terughoudend moet zijn. De VVD maakt zich zorgen over de financiële gevolgen rond de Omgevingswet, maar 
misschien is dat aan het volgende college. De fractie gaat akkoord met de voorstellen. Bij sommige voorstellen is het 
de vraag of deze met het oog op de begroting niet te voorbarig zijn. Dat geldt ook voor de ingediende moties. 
De motie over de welzijnsstichtingen wekt de sympathie bij iedereen gezien hun goede werk en er zijn tekorten. Waar 
zitten die tekorten precies? Zijn deze bij de drie stichtingen even groot? Het inzicht hierin ontbreekt voor de raad, want 
ze ontvangen subsidie en moeten verantwoording afleggen aan het college. Is het niet verstandiger dit probleem op te 
lossen via een dienstverleningsovereenkomst in plaats van een subsidie? 
 
De heer Dekker, CDA, vindt heldere afspraken via een serviceovereenkomst goed, maar het staat niet los van de 
subsidie die de gemeente daartegenover moet stellen. 
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De heer Hamel, VVD, begrijpt dat. maar vraagt het college naar deze structurele optie in plaats van een incidentele 
subsidie. Het opnemen van een verhoging van de subsidie voor 2018 in de komende begroting is eveneens een 
optie. 
De motie over Sportcomplex Gouderak heeft niet de voorkeur van de VVD. De reactie van het college wordt 
afgewacht. De fractie is blij met de raadsinformatiebrief. 
Moties 17-38 en 17-39 hebben de sympathie van de fractie. Is naar mening van het college bij de tweede motie een 
separate begrotingsparagraaf voor het sociaal domein handig? 
De motie met het onderzoek naar de verbindingsweg mag doorgang vinden. De VVD staat achter de motie over de 
rioolheffing. De motie ‘afschaffing hondenbelasting’ stond ook in het VVD-verkiezingsprogramma. Het is de vraag hoe 
de 400.000 euro in de begroting wordt opgevangen. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, leest dat het eerste kwartaal 2017 een gelijk beeld vertoont met het positieve resultaat over 
heel 2016 en ook de tussenrapportage ziet er gunstig uit. Er zijn tekenen van ruimte voor kwaliteitskeuzes en wellicht 
ook een meerjarig sluitende begroting. 
De Kadernota is vooral financieel gedreven, voortkabbelend op eerdere jaren, behoudend en niet zo vernieuwend. De 
PvdA ziet liever meer rood dan al dat grijs, dus meer vanuit de mensen en de kwaliteit. Twee kernvragen leven bij de 
fractie: zorgt het college goed voor de inwoners en kan men goed in deze gemeente wonen? Het eerste betekent 
goede zorg, ondersteuning en dienstverlening. Het minimabeleid is echter versoberd, er is nog steeds geen integrale 
beoordeling bij alle steun- en hulpvragen, de huisartsen zijn nog maar matig betrokken in het sociaal domein, de 
welzijnsstichtingen lijken niet volledig te worden gewaardeerd, het onderwijs werkt nog steeds los van de jeugdhulp 
en de vraag is of mantelzorgers de waarderingspas als een waardering zien. De inwoners die bij Sociale Zaken 
aankloppen zijn nog steeds bang; de inwoners verdienen meer respect. Op die afdeling zijn verbeterslagen nodig qua 
communicatie, houding en integraliteit. De PvdA verwacht dat het college huisartsen, het onderwijs en de 
welzijnsinstanties als integraal onderdeel van het sociaal domein gaat zien. 
De PvdA heeft de motie ‘welzijnsstichtingen’ mede ingediend. Deze stichtingen voeren belangrijke taken uit voor de 
gemeente en het is niet zinvol ze te blijven beknotten door steeds meer taken onbetaald op vrijwilligers af te wentelen. 
Het college moet goede afspraken met hen borgen in meerjarige overeenkomsten. 
Vrijwilligers en mantelzorgers zijn juist onmisbaar om de zwaardere zorg te voorkomen. Waardering is daarom 
belangrijk, naast een goed professioneel netwerk. Wat hebben de ingevoerde waarderingspas en 
ondersteuningsmaatregelen precies opgeleverd en is het tijd voor een evaluatie? 
Ondersteun dat iedereen kan meedoen, ook minima. De bijstand is soms bittere noodzaak. Voor de PvdA wordt de 
leeftijdsdiscriminatie in de regeling maatschappelijke activiteiten verwijderd en de reikwijdte van de individuele 
inkomenstoeslag verbreed. De fractie zal deze zaken zeker nauw blijven monitoren tot en met de begroting. 
De fractie waardeert zeer het extra budget voor het sport- en cultuurfonds, waar goed gebruik van wordt gemaakt. 
Een verdere vergroting van het bereik is zeker mogelijk. 
Waarom krijgen de inwoners van de kernen geen formelere status om ze actief te betrekken? Wat te denken van 
direct benaderbare ‘kernenwethouders’ die zich hardmaken voor specifieke vraagstukken om de kloof tussen bestuur 
en inwoners te vernauwen? De PvdA overweegt een motie bij de begroting over de invoering van een kernenbudget. 
Geld voor vermindering van kinderarmoede staat nog steeds als onbesteed in de evaluatie van het minimabeleid. Dat 
geld moet voor dit doel worden besteed en moet herkenbaar terug zijn te zien in de jaarrekening 2017. 
Voor goed wonen in de Krimpenerwaard zijn goede woningen banen, scholen en voorzieningen nodig. De raad heeft 
ingestemd met 3.000 woningen, waarvan de verdere uitwerking naar locatie, prijs en duurzaamheid later volgt. Het 
college moet dit vooral doen om de kernen vitaal en bereikbaar te houden en durft te kiezen voor betaalbare bouw. 
Liever geen dure nieuwe locaties op de slappe bodem, maar innovatie, inbreiding en omvorming van bestaande 
(agrarische) bouw. Waarom investeren in ‘old school’ gasafsluitingen? 
De gemeente kan zelf geen banen creëren maar wel meer arbeidsintensieve bedrijven hierheen lokken, in goed 
overleg met buurgemeenten. Het is goed om samen de lokale werkgevers een lokale arbeidsambitie te formuleren en 
daarin ten behoev van de jongeren in de Krimpenerwaard stage- en werkervaringsplaatsen vast te stellen. 
Een breed onderwijsaanbod wordt met de toenemende vergrijzing en dalende leerlingaantallen steeds moeilijker, 
maar de PvdA streeft naar scholen in de nabijheid overal in de gemeenten met goede aansluiting op nieuwe taken 
qua zorg en het nieuwe leren. Dit vraagt om keuzes van schoolbesturen en de gemeente voor bijvoorbeeld nieuwe 
concepten als multifunctionele kindcentra waar allerlei opvoedingsgerelateerde zaken bij elkaar komen. De 
voorsprong bij de koppeling voortgezet onderwijs-bedrijfsleven moet verder worden verstevigd en uitgebreid om de 
Krimpenerwaard als kernpunt voor vakonderwijs, familiebedrijven, creativiteit, innovatie en kenniscentrum te 
bestendigen. 
Er is veel geharmoniseerd bij verenigingen, maar nieuwe initiatieven kunnen niet worden gestart. De raad wil een 
grotere rol voor de algemene voorzieningen ter voorkoming van eenzaamheid en ter versterking van de eigen kracht, 
juist met een vergrijzende bevolking. Het overschot van 2015-2016 op het sociaal domein had prima gebruikt kunnen 
worden om die verenigingen te versterken om nieuwe initiatieven te starten en de eigen kracht te versterken. 
De PvdA laat dit college zijn werk afmaken, ondanks het ‘grijze’ beleid. Als speerpunten voor een nieuw, sociaal 
gedreven college ziet de PvdA het volgende, namelijk echt werk maken van preventie en nieuwe lokale zorgvormen, 
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ondersteuning van de jeugd, voorkomen van eenzaamheid onder ouderen, ruimhartigere verdeling van welvaart ook 
onder minima en mensen met schulden, werk maken van goedkoop bouwen en duurzaam wonen, strijd tegen 
bodemdaling, investering in voorzieningen en lokale werkgelegenheid en openstaan voor een bruisende samenleving. 
 
De heer Heerens, GBS, informeert of de PvdA een christelijke school in een kern wil omvormen tot een openbare 
school.  
 
Mevrouw Willems, PvdA, zegt dat de gemeente daarover niet gaat. De PvdA staat pal voor openbaar onderwijs en zal 
het college alle handvatten geven om dat overal te kunnen handhaven. 
 
De heer Heerens, GBS, wijst erop dat er in de Krimpenerwaard genoeg mensen zijn die voor het christelijk onderwijs 
staan in de dorpen. De geschiedenis leert dat omvorming verdeeldheid zaait in de kernen. 
 
De voorzitter schorst de vergadering. 
 
Schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering. 
 
Wethouder Boere ziet dat deze Kadernota enkele sprongen vooruit maakt ten opzichte van vorig jaar, al is het college 
niet helemaal waar het wil zijn. Namens De inbreng vanuit de raad is goed gehoord en wordt meegenomen in de 
begroting, waar het college zich zal verantwoorden voor de invulling van de raadswensen. 
Om de cao-afspraken voor te zijn, is 4 procent% stijging opgenomen voor in ieder geval de loonkosten in de 
begroting, dus het door Pro Krimpenerwaard veronderstelde gat valt wel mee. 
Ten aanzien van de motie ‘afschaffing hondenbelasting’ wordt in de begroting 2017 integraal bezien of er een bij 
voorkeur fasegewijze afbouw is te realiseren voor dit bedrag van ongeveer 300.000 euro. 
De motie ‘rioolheffing’ is juridisch complex vanwege de relatie met opstallen en dergelijke. Het aanbod is om na het 
zomerreces het gesprek aan te gaan met het CDA en de SGP om de mogelijkheden te verkennen richting de 
begroting. 
Het college zegt toe voor de thema’s duurzaamheid en sociaal domein een aparte paragraaf in de begroting op te 
nemen. Bij het sociaal domein onder het voorbehoud dat het zichtbaar geoormerkte uitkeringen blijven. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek verwijst bij de motie met extra subsidie voor drie welzijnsstichtingen naar haar toezegging 
in de commissie om met die partijen in gesprek te gaan voor de situatie in 2018. Voor 2016-2017 hebben zij een 
verzoek ingediend en daarop zijn de gemeentemiddelen verstrekt. Ook is in 2017 SWON eenmalig tegemoet 
gekomen. Al met al ontraadt het college deze motie. 
De CU-motie over VV Gouderak. Het college heeft met die vereniging en De Treffers overleg gevoerd inzake de 
Sportnota. Na indiening van hun plannen komt er een vervolgoverleg. Dit maakt deze motie overbodig. 
 
De heer Dekker, CDA, beluistert dat het college de vervolggesprekken met de drie welzijnsstichtingen een goede 
zaak vindt. Het wekt verbazing dat het eerste deel van de motie ferm wordt ontraden. Wordt het tweede deel van de 
motie overgenomen? Eenmalig 25.000 euro is veel, maar het gaat om de sociale sector die naar aard een ander 
financieel gebaar verdient. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek beaamt dat. De gemeente is bezig met de harmonisatieoperatie van de subsidies in het 
algemeen. Daarbij wordt de laatste suggestie meegenomen. Voor die van de VVD ten aanzien van een 
dienstverleningsovereenkomst is de komende begroting wellicht te vroeg, maar zeker niet uit te sluiten. In de 
komende overleggen met de stichtingen wordt het takenpakket goed afgestemd met de subsidie. 
 
De heer Van Dorp, CU, is blij met de lopende gesprekken met beide verenigingen in Gouderak. Het college wil de 
opdracht daar terugleggen terwijl de motie beoogt gezamenlijk op te trekken. Betekent dit dat het college eventueel 
met een verplaatsingsplan voor de verenigingen naar de raad komt? 
 
Wethouder Sleeuwenhoek memoreert dat beide verenigingen in aanloop naar de Sportnota die vraag graag wilden 
oppakken en heeft de bereidheid tot vervolgoverleg uitgesproken bij vragen van hun kant. 
Een eventuele verplaatsing hangt af van medewerking van de verenigingen, maar ook van de woningbouw en 
bereikbaarheidsplannen in Gouderak. Het college wil dit integraal aanpakken, bijvoorbeeld in een dorpsvisie. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, begrijpt dat het college de subsidie voor de drie stichtingen wil aanpassen naar het 
aangevraagde takenpakket. Dus het bedrag blijft gelijk en het college gaat samen bekijken voor welke taken? 
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Wethouder Sleeuwenhoek ontkent dit. De subsidie wordt afgestemd op de taken zodat de stichtingen die kunnen 
uitvoeren. Zij geven nu aan dat hun bedrijfsvoering onder druk staat waardoor zij meerjarig interen op de reserves. In 
afstemming moeten de taken zo worden uitgevoerd dat de bedrijfsvoeringskosten meerjarig zijn op te brengen. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, kan dit alleen maar zo vertalen dat het overleg over het verminderen van taken gaat. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek heeft gezegd met de stichtingen in gesprek te willen en bij de begroting met een voorstel te 
komen. Dit conform de toezegging in de commissie. Vandaar dat het college deel 2 van de motie wil overnemen. Of 
dit leidt tot inkrimping of uitbreiding van het takenpakket zal uit het vervolg blijken. 
 
Wethouder Vente neemt de suggesties en waarschuwingen van Pro Krimpenerwaard en GBS over werkgelegenheid 
en minimabeleid ter harte. In het laatste komt de Voedselbank nog niet voor. In het schuldhulpverleningsbeleid is het 
een van de verbonden partijen. Een subsidieaanvraag van de Voedselbank wordt naast de wet aan de algemene 
subsidieverordening getoetst. Daar dit te weinig basis is voor gerichte sturing, komt het college dit najaar met een 
korte notitie met keuzevarianten. Wellicht is intensiever overleg met de Voedselbank nodig dan voorheen vanwege 
het gebrek aan een subsidierelatie. 
In 2021 wordt een additioneel exploitatiebedrag voorzien voor ICT. Het college moet dus creatief en kritisch kijken 
naar bijvoorbeeld het schuiven met of aanpassen van andere investeringen. 
 
De heer Heerens, GBS, weet dat de Voedselbank Krimpenerwaard steken heeft laten vallen, maar ook dat men niet 
helemaal jofel is behandeld door de landelijke organisatie. Met welke boodschap gaat het college het overleg van 
5 juli in? 
 
Wethouder Vente verantwoordt daar de rol van het college in dit dossier. De Voedselbank is een zelfstandige 
stichting. De gemeente gaat principieel niet over haar continuïteit. De uitspraak van de landelijke organisatie is een 
belangrijke indicator om alleen met de nieuwe Voedselbank verder te willen, gezien het te grote aantal klachten. 
 
Wethouder Neven meldt dat een verkeerskundig onderzoek loopt rond een eventuele verbindingsweg naar De Zaag. 
De kosten worden gedeeld met de gemeente Krimpen. Het college zal de resultaten dit jaar in de commissie 
presenteren en ter borging betrekken bij het voorstel over de bereikbaarheid van de westkant van de 
Krimpenerwaard. 
 
De heer Bening, D66, is geen groot voorstander van de door het college geopteerde afschaffing van de 
hondenbelasting en de tegemoetkoming in de rioolheffing.  
Graag nog een reactie op de intentie om als gemeente hoger te scoren qua MKB-vriendelijkheid. 
 
De heer Van Dorp, CU, is blij met de toezegging van het college over het thema duurzaamheid en die over de 
activiteiten rond het Sportcomplex Gouderak. De laatste motie zal de ChristenUnie aanhouden als een soort 
‘drukmiddel’, mocht de toezegging onvoldoende gestand worden gedaan. 
De SGP-moties lijken rijp voor steun vanuit de ChristenUnie.  
De CU waardeert de bereidheid van het college om voor 2018 het gesprek aan te gaan met de drie 
welzijnsstichtingen om tot een gedegen financieel plan te komen. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, is als mede-indiener van de motie ‘welzijnsstichtingen’ teleurgesteld in het ontraden door het 
college, vooral omdat de motie het college de financiële ruimte biedt om onderling tot goede afspraken te komen. De 
raad zit hier immers om de financiële kaders aan te reiken. 
 
De heer Van der Hek, VGBK, ziet als onderdeel van de motie om in 2017 een aanzienlijke bijdrage te geven aan de 
stichtingen, terwijl zij daarom niet hebben gevraagd, ook niet bij het inspreken, en het overleg met het college nog 
moet plaatsvinden. Daarom stemt VGBK tegen deze motie. De fractie is voorstander van vervolggesprekken voor 
2018 om een op de taken van de drie stichtingen afgestemde subsidie te komen. Als de PvdA bereid is het eerste 
deel van het dictum inzake extra subsidie voor 2017 te schrappen, ligt er een andere motie en kan dit tot een andere 
stemverhouding leiden. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, is erg blij dat alle fracties met de stichtingen willen praten, maar het blijft een geldkwestie en 
de motie geeft het college een beter haalbare opdracht mee. De motie geeft het college financieel de ruimte het 
vervolgoverleg aan te gaan, wetende dat de te maken afspraken verder kunnen reiken dan de kaders in de 
Kadernota. 
 
De heer Dekker, CDA, hoort wisselende uitspraken van het college over de motie ‘welzijnsstichtingen’, namelijk eerst 
volledige ontrading en vervolgens voor de helft. Graag meer helderheid. 
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Wethouder Sleeuwenhoek heeft alleen de bereidheid van het college toegezegd het onderdeel voor 2018 in de motie 
over te nemen, maar niet de incidentele subsidie voor 2017. Dit in verband met de algehele harmonisatieoperatie. 
 
De heer Dekker, CDA, is bereid het eerste deel van het dictum te schrappen. Dit is spijtig want de drie stichtingen zijn 
drie jaar op de nullijn gehouden. Het tweede deel wordt geformuleerd zoals net uitgesproken door de wethouder. 
 
De heer Heerens, GBS, stelt vast dat de stichtingen vier jaar lang geen extra geld hebben gekregen. Dan is het 
alleszins redelijk om mee te gaan met de extra incidentele subsidie van 25.000 euro. GBS roept het CDA op, de motie 
te handhaven. Bovendien hoeft er nog maar één fractie te worden overgehaald, want er zijn twaalf stemmen voor. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek erkent dat inderdaad deels de nullijn is gehanteerd, maar het bedrag is gelet op de 
meertaken in 2016 gestegen tot 50.000 euro. Voor 2017 heeft SWON incidenteel 46.000 euro extra ontvangen. 
 
De heer Van der Ham, SGP, deelt mee de moties ‘rioolheffing’ aan te willen houden tot het overleg met het college. 
Is de college-uitspraak over de motie ‘hartveilig wonen’ op te vatten als ruime omarming hiervan? Zo ja, dan kan die 
motie worden ingetrokken. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek bevestigt die motie te omarmen. Het college komt tezijnertijd met een raadsvoorstel. 
 
De heer Van der Ham, SGP, bevestigt de toezeggingen van het college en meldt dat naar aanleiding daarvan de 
moties M17-38, M17-39, M17-40 en M17-43 worden ingetrokken. 
De reactie van het college over de motie ‘afschaffing hondenbelasting’ was niet scherp genoeg. De SGP wil meer 
horen over de afbouw van de belasting, liefst gerelateerd aan het schoonmaakgedrag van de inwoners. 
De SGP wacht af of de indieners de motie ‘welzijnsstichtingen’ gaan aanpassen en zo ja, hoe. 
 
De heer Van der Hek, VGBK, wacht af wat de indieners met motie M17-36 gaan doen. De uitleg is helder. 
Motie 17-40 ‘verbindingsweg De Zaag’ is ingetrokken; VGBK wacht de verdere ontwikkelingen hieromtrent af. 
Voor VGBK moet de hondenbelasting een doelbelasting zijn. Dit is nu niet het geval. De fractie wacht de voorstellen 
van het college af en daarbij is een fasegewijze afbouw voorstelbaar. 
 
De heer Struijs, PK, is blij dat de hondenbelasting wordt afgeschaft. Indertijd was Pro Krimpenerwaard als enige 
fractie hiertegen. Blijkbaar zijn de andere partijen tot inzichten gekomen en is het doel alsnog bereikt. 
 
Wethouder Boere vraagt zich af of de intentie van de motie is om de hondenbelasting in een keer af te schaffen. In 
dat geval is een bijbehorende dekking voor het gat van 300.000 euro wenselijk. Het college prefereert hieromtrent met 
een voorstel te komen bij de begroting, zodat de beschikbare ruimte beter is in te schatten, mede in relatie tot de 
implicaties van de meicirculaire. 
 
De heer Van der Ham, SGP, vraagt of die voorstellen dan gericht zullen zijn op uitfasering van de belasting. 
 
Wethouder Boere beaamt dat dat een mogelijkheid is. Het is nu nog te prematuur om op de precieze inhoud van dat 
voorstel vooruit te lopen. Als de indieners het eens zijn met de uitfasering, moeten zij de motie navenant aanpassen 
zodat het college de juiste kaders meekrijgt. 
 
De heer Van der Ham, SGP, repliceert dat het niet de bedoeling van de motie is om de financiële ruimte aan te geven, 
maar om het college een opdracht mee te geven naar de komende begroting. De SGP hoort het college melden dat 
men met scenario’s komt, maar niet of uitfasering daarvan onderdeel is. 
 
Wethouder Boere bevestigt met een voorstel tot uitfasering te komen. Ten behoeve van de begroting wordt daarbij 
aangegeven in welke mate dat mogelijk zal zijn. 
 
De heer Van der Ham, SGP, trekt de motie in. 
 
De voorzitter schorst de vergadering kort voor intern beraad over de resterende moties. 
 
Schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering. 
 
De heer Dekker, CDA, kondigt aan de motie te splitsen in twee delen: M17-36A en M17-36B. Hij benadrukt naar de 
andere partijen toe niet tegen de motie te stemmen omdat deze deels is overgenomen en daarom overbodig zou zijn, 
maar als raad een helder en eenduidig signaal af te geven. 
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=== 
M17-36A – gewijzigd dictum 

 
verzoekt het college om 

 de drie welzijnsstichtingen in 2017 eenmalig een extra subsidie toe te kennen van 25.000 euro elk, hiertoe het 

subsidieplafond te verhogen en dit te financieren uit de extra middelen die via de meicirculaire aan de 

gemeente zijn toegekend 

=== 
 
=== 
M17-36B – gewijzigd dictum 

 
verzoekt het college om 

 in overleg met de welzijnsstichtingen de voor de komende jaren toe te kennen budgetten beter af te stemmen 

op het takenpakket van de stichtingen en de daarmee samenhangende kosten 

 via meerjarige afspraken over de subsidiëring, bij te dragen aan de continuïteit van de stichtingen en deze 

zodoende in staat te stellen het personeelsbestand stabiel en op peil te houden 

=== 
 
De heer Van der Hek, VGBK, steunt namens zijn fractie beide moties niet, omdat VGBK niet achter de extra subsidie 
voor 2017 staat in M17-36A en het college in de commissie al een toezegging heeft gedaan die qua inhoud 
overeenkomt met motie M17-36B. Dit maakt laatstgenoemde motie overbodig. 
 
De heer Van der Ham, SGP, mist de legitimiteit voor extra subsidie voor 2017 en ziet niet precies waar de wens van 
de indieners vandaan komt. de SGP steunt motie M17-36A niet. De heel duidelijke toezegging van het college over de 
financiële situatie in 2018 maakt motie M17-36B overbodig. 
Er zijn deze vergadering al vijf overbodige moties ingediend die uiteindelijk werden ingetrokken. 
 
De heer Dekker, CDA, vindt dergelijke moties zinvol als een goed instrument dat duidelijkheid brengt in het spel van 
dualisme tussen college en raad. Liever moties enthousiast overnemen dan ze zo devalueren. Het CDA is 
teleurgesteld in de reactie van VGBK. 
 
De voorzitter brengt de moties en de Kadernota in stemming. 
 
Mevrouw Goudriaan verlaat de raadszaal en is niet aanwezig bij de stemming over de moties M17-36A en M17-36B. 
Zij wil elke schijn van partijdigheid vermijden wegens een mogelijk persoonlijk belang. 
 
De gemeenteraad verwerpt M17-36 A met 11 stemmen voor van de fracties van CDA, D66, GBS, Pro 
Krimpenerwaard en PvdA en 19 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, SGP, VGBK en VVD.  
 
De stemmen van de gemeenteraad over M17-36B staken. Er zijn 15 stemmen voor van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, GBS, Pro Krimpenerwaard en PvdA plus één stem van de VVD en 15 stemmen tegen van de 
fracties van SGP, VGBK en drie stemmen van de VVD. De motie wordt de volgende raadsvergadering ongewijzigd 
wederom in stemming gebracht. 
 
De heer Struijs verlaat de raadszaal en is niet aanwezig bij de stemming. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel, waarbij de fractie van Pro Krimpenerwaard 
zich heeft onthouden van stemming. 
 
18. Rekenkamercommissie onderzoek participatie en presentatie 

De heer Struijs, PK, oordeelt op basis van de beschikbare informatie dat dit geen representatief onderzoek is. Het 
aantal van dertig gehoorden is te weinig. 
 
De heer De Wit, VGBK, herhaalt zijn waardering en dank over dit rapport. Er gebeurt veel op het gebied van 
burgerparticipatie in deze raad. Tijdens dit onderzoek konden inwoners meepraten over de identiteit van hun eigen 
kernen en de speerpuntenj. Er staan individuele situaties in het rapport genoemd, waarbij de inwoners de weg naar 
de gemeente goed konden vinden. Het college komt nog met een nota om een en ander meer vorm te geven.  
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Daar dit Rekenkamerrapport een goede stap is naar de doorontwikkeling van dit thema, dient VGBK samen met de 
VVD en de SGP het volgende amendement in. Alle aanbevelingen integraal overnemen is naar mening van VGBK 
een te complexe stap om pragmatisch tot een beleidsnota te komen. Dit ter uitvoerige bespreking in de raad. 
 
=== 
A17-20, VVD, SGP en VGBK inzake Rekenkameronderzoek 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
besluit het raadsvoorstel als volgt te wijzigen: 
 
Beslispunt 3 in zijn geheel te schrappen en te vervangen door: 
Het rapport ‘Voor Waards met participatie’ ter inspiratie te laten dienen bij de voorbereiding en opstelling van de Nota 
Burgerparticipatie van gemeente Krimpenerwaard. 
 
Het amendement is ondertekend door de fracties van SGP, VGBK en VVD. 
=== 
 
Mevrouw Verduijn, VVD, noemt participatie een heel belangrijk onderwerp. Het is het goed dat er nu onderzoek is 
gedaan met meer beleidsmatige uitspraken. De VVD steunt de lijn in het amendement dat het nu te kort door de bocht 
is om al die aanbevelingen over te nemen. De gemeente moet met een eigen participatienota komen, met aandacht 
voor niet alleen de inwoners, maar ook de ondernemers en alle belanghebbenden in de Krimpenerwaard. 
De VVD benadrukt een voorliefde te hebben voor het stellen van kaders, maar ook om het even los te laten. 
Participatie kan ook vanzelf ontstaan, bijvoorbeeld door een Facebook-oproep of een actiecomité. Dit past ook bij 
deze tijdsgeest. Het onderzoek is opnieuw een prachtig voorbeeld van papier, maar er is ook zoiets als digitale 
participatie. Over de speelplek in Bergambacht werden alle omwonenden via internet geconsulteerd. 
 
Mevrouw Van Zijl, CU, bevestigt de importantie van participatie als beleidsonderwerp. De fractie ziet goede dingen 
terug in de aanbevelingen van de Rekenkamer, maar de participatie die er is, moet doorgang vinden en verdient 
stimulering van de gemeente. Daarnaast is regeren vooruitzien, wat ook terugkomt in punt 3.4 van de aanbevelingen 
en het raadsvoorstel, namelijk maak beleid, betrek de inwoners en bedrijven erbij en ontwikkel een visie die de 
grondslag vormt van de Participatienota. Dit betekent dat de ChristenUnie het ingediende amendement niet steunt. 
 
De voorzitter deelt mee dat het college geen reactie geeft over A17-20, maar dit ter beoordeling aan de raad overlaat. 
Hij brengt vervolgens het amendement en het raadsvoorstel in stemming. 
 
De gemeenteraad aanvaardt amendement A17-20 met 21 stemmen voor van de fracties van GBS, PK, PvdA, SGP, 
VGBK, drie stemmen van de VVD en 10 stemmen tegen van de fracties van CDA, ChristenUnie, D66 en één stem 
van de VVD.  
 
De gemeenteraad aanvaardt unaniem het geamendeerde raadsvoorstel. 
 
19. Rapportage commissie-Van Zijl – wijziging vergadermodel 

De heer Mone, CDA, spreekt lof en dank uit over dit rapport. Het CDA heeft grote moeite met het zonder meer 
instellen van een vaste spreektijd per fractie per raadsvergadering. Dit kan leiden tot geen ruimte voor antwoorden, 
interrupties, stemverklaringen wat niet bijdraagt aan een beter debat. Wellicht is een maximale spreektijd per 
beschouwing beter, die de nodige debatruimte laat. 
De fractie is voorstander van de genoemde parallelle commissievergaderingen. De portefeuilleverhouding moet in het 
nieuwe college daarop zijn afgestemd. 
In afwijking van het voorstel wil het CDA zittend debatteren alsnog deels toestaan omdat de hierdoor ontstane 
vertraging de levendigheid niet ten goede komt. De fractie dient hiertoe het volgende amendement in: 
 
=== 
A17-16, CDA inzake Rapportage commissie-Van Zijl, zittend debatteren in de raad 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
Besluit het voorstel van het college, als volgt aan te passen: 
In afwijking van het voorstel van de commissie om niet mee te gaan in de uitgesproken wens van een meerderheid 
van de raadsleden het zittend spreken en debatteren in de raad mogelijk te maken, wordt dit na het zomerreces bij 
wijze van proef ingevoerd. 
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Toelichting  
Het staand spreken in de raadsvergaderingen werd ingevoerd om het debat levendiger te maken, zowel voor de 
deelnemers aan de vergadering als voor de geïnteresseerde inwoners. Op zich is er weinig tegen het uitspreken van 
een beschouwing, staand achter een katheder. In de praktijk wordt het vergaderproces echter sterk vertraagd doordat 
voor iedere korte vraag om toelichting, antwoorden daarop, korte interrupties, stemverklaringen et cetera, zowel door 
raadsleden als door collegeleden moet worden uitgelogd op de zitplaats, worden ingelogd achter het katheder en 
vervolgens, de omgekeerde procedure moet worden gevolgd. De tijd die daarmee is gemoeid, gevoegd bij het 
rommelige beeld van voortdurend heen en weer lopende raads- en collegeleden, geeft een rommelig beeld voor de 
geïnteresseerde volger van de vergadering en maakt het debat zeker niet levendiger dan in de commissievergadering 
waarin direct vanaf de eigen zitplaats kan worden gereageerd. 
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
Na de herindeling is de begrotingsraad verworden tot het vier uur lang voorlezen van teksten, die ook niet erg goed op 
elkaar zijn afgestemd. Na het voorlezen volgen vooruitgeschreven antwoorden van het college op vragen die niet 
gesteld zijn en die niet ingaan op wel gestelde vragen. Enkele van de vijf voormalige gemeenten hadden deze 
procedure afgeschaft en begonnen de begrotingsbehandeling met de tweede termijn. De teksten van raad en college 
waren vooraf aangeleverd, zodat de fracties zich beter konden voorbereiden op elkaars inbreng en die van het 
college. Dat bespaart vier uur vergadertijd, die het echte debat ten goede komt. Vandaar de oproep via het volgende 
amendement om de onwenselijke voorleesoefening van vier uur te schrappen. 
 
=== 
A17-15, CDA inzake Rapportage commissie-Van Zijl, procedure begrotingsbehandeling 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
besluit het voorstel van het college, als volgt aan te vullen 
 
Toe te voegen aan de voorstellen van de commissie het besluit om  
1. bij de jaarlijkse begrotingsbehandelingen, de beschouwingen van de negen fracties, waarvan een 

samenvatting is gepubliceerd in het Kontakt, niet meer ter vergadering voor te doen lezen, maar deze uiterlijk 
een week voorafgaand aan de vergadering te doen verspreiden onder alle raadsleden en het college 

2. de reactie van de zes collegeleden op de beschouwingen niet meer ter vergadering te doen voorlezen, maar 
deze voor de vergadering aan de raadsleden ter kennis te brengen 

3. aldus de eerste termijn geheel schriftelijk af te doen, zoals ook al bij meerdere voormalige gemeenten in de 
Krimpenerwaard het geval was 

4. de behandeling derhalve direct te beginnen met een tweede termijn, waarin de diverse fracties in de 
gelegenheid zijn op elkaars beschouwingen en op de reacties van het college te reageren 

5. daarmee ruimte te creëren voor een levendig en door de inwoners te volgen debat 
6. deze gewijzigde procedure met ingang van de begrotingsbehandeling 2018 in te voeren 
 
Toelichting  
Het voorlezen van de negen beschouwingen van de fracties en de reacties van de zes collegeleden daarop, kost circa 
vier uur. Omdat noch van raadsleden, noch van collegeleden, laat staan van geïnteresseerde inwoners mag worden 
verwacht dat zij in staat zijn al deze voorgelezen informatie in zich op te nemen, wordt deze vier uur door velen als 
zinloos ervaren. Doordat het college bij de voorbereiding van de reacties in eerste termijn, zich in de tot nu toe 
gevolgde procedure richtte op de door de fracties van tevoren ingeleverde schriftelijke beschouwingen en niet iedere 
fractie zich mondeling aan die tekst hield, werden bij het voorlezen van de reacties, regelmatig antwoorden gegeven 
op mondeling niet gestelde vragen en geen antwoord gegeven op wel gestelde vragen. 
De tijd die met dit alles is gemoeid kan veel beter worden besteed door fracties en collegeleden in de tweede termijn 
ruimhartig de gelegenheid te geven voor reacties op elkaar en inhoudelijk debat.  
Ook voor de geïnteresseerde inwoner is dit beter te volgen.  
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
Mevrouw Jaspers, D66, is het in principe eens met alle 27 punten van de commissie-Van Zijl. Het doel is om dit meer 
in co-creatie met de inwoners te gaan doen en deze voorstellen passen daar goed in. Zo kan tot een effectievere 
vergaderwijze worden gekomen. Daarom steunt D66 beide amendementen van het CDA, die de tijd uitsparen van het 
houden van beschouwingen ten behoeve van het debatteren zelf. Het zittend debatteren in tweede termijn vergroot 
de efficiency. 
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D66 steunt niet de nog in te dienen motie van de SGP en het amendement van VGBK. 
 
De heer Both, CU, complimenteert de commissie-Van Zijl met haar uitstekende werk. De fractie kan zich vinden in de 
rapportage. Niet alle voorstellen spreken direct aan, maar indachtig het centrale voorstel is nadere uitwerking van dit 
groeimodel nodig. Dit vergt toepassen, uitproberen, onderzoek en uiteindelijk het goede behouden. Onduidelijk blijft 
hoe het ‘van fouten leren’ in de praktijk gaat worden. Wie bepaalt of iets goed werkt en wanneer wordt dat aangepast? 
De ChristenUnie staat op zich achter CDA-amendement A17-15 over de begrotingsbehandeling, maar stelt voor dit 
niet op te nemen in de rapportage maar apart te bespreken in het presidium. 
Het amendement ‘zittend debatteren’ is zeer sympathiek, omdat er veel tijd verloren gaat met staand debatteren. 
Toch wil de fractie dit niet zonder meer afschaffen omdat het indertijd met een reden is ingevoerd. De fractie wil 
onderzoek doen naar een technische aanpassing om de rommeligheid te verminderen. De ChristenUnie ondersteunt 
het VGBK-amendement en de SGP-motie. 
 
De heer Van der Ham, SGP, dankt de commissie-Van Zijl voor haar gedegen rapport, dat waardevolle aanbevelingen 
bevat. Daarbij moeten de voorstellen die eerder in de raadscommissie waren gedaan, niet opnieuw worden 
afgehandeld. Immers, twee keer aanbieden is extra duur en twee keer vergaderen over hetzelfde is inefficiënt. 
Punt 9, het aansluiten van inwoners bij de commissies, gebeurt al. De SGP ziet geen echte meerwaarde om inwoners 
op een andere manier mee te laten spreken. Misschien wel bij specifieke onderwerpen, maar er zijn nu al voldoende 
inspreekgelegenheden en het instrument rondetafelgesprekken is ook een optie. 
Punt 17 beveelt een strakke voorzitter aan. ‘Negen keer herhalen’ is niet altijd te voorkomen. De raad kent negen 
fracties die het recht niet mag worden ontzegd hun mening naar voren te brengen, ook als die overeenkomt met die 
van een andere fractie. De SGP leest dit punt met name in de zin van vergadergedrag en verzoekt de betogen kort te 
houden. 
Spreektijd is op zich prima, maar niet alle fracties maken een goed onderscheid tussen hoofd- en bijzaken. Daarom 
kan een beroep op de selectiviteit in debatonderwerpen een groot goed zijn. Qua efficiency kan worden gekeken naar 
het mondeling aan de orde stellen van al schriftelijk beantwoorde vragen, waarop het college moet ingaan. De SGP 
pleit ervoor die mogelijkheid uit te sluiten met de volgende motie. 
 
=== 
M17-42, SGP inzake Schrappen artikel 38-6 RvO 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 

 de gemeenteraad nadenkt voer het vergroten van de eigen vergaderefficiency 

 de commissie Van Zijl hiervoor voorstellen heeft gedaan 
 

voorts overwegende dat 
de vergaderefficiency niet gediend is met bespreekbaar maken van eenzelfde onderwerp op verschillende manieren 
 
daarbij overwegende 
waar artikel 38, zesde lid van het Reglement van Orde van de gemeenteraad voorziet in de mogelijkheid om 
mondeling terug te komen op schriftelijke gestelde vragen dit zich niet verdraagt met het uitgangspunt dat eenzelfde 
onderwerp niet tweemaal met de inzet van verschillen instrumenten aan de orde gesteld moet worden 
 
stelt voor om 
bij de implementatie van de aangenomen voorstellen van de commissie-Van Zijl er mede in te voorzien dat artikel 38, 
zesde lid van het Reglement van Orde van de raad vervalt 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van SGP. 
=== 
 
De SGP denkt niet dat staand of zittend debatteren inhoudelijk veel uitmaakt. Staan is wel prettig voor de beweging 
tijdens een lange vergadering. Bovendien zijn ook technische aanpassingen mogelijk om het lopen naar de katheder 
te verkorten. Daarom steunt de fractie het amendement ‘zittend debatteren’ niet. 
Tegen een eerste termijn als schriftelijke ronde heeft de SGP bezwaren. Een begrotingsbehandeling is bij uitstek het 
moment waarop partijen zich over hun eigen keuzes voor de komende jaren publiekelijk kunnen verantwoorden. Met 
een schriftelijke afdoening daarvan wordt het lastig te volgen voor de inwoners. Zij hebben het recht kennis te kunnen 
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nemen van de ins en outs van alle partijstandpunten en de reacties van de collegeleden. Het onaangename vier uur 
naar betogen luisteren is op te lossen door af te spreken om in de eerste termijn bijvoorbeeld vijf minuten spreektijd 
zonder interrupties te hanteren. 
 
De heer Mone, CDA, informeert of een samenvatting van betogen in de krant moeten komen. Dat is nu het geval. De 
inwoners kunnen weten wat er wordt gezegd bij een begrotingsraad. 
 
De heer Van der Ham, SGP, denkt dat als het CDA bereid is haar algemene beschouwing niet op de eigen site te 
plaatsen, de SGP erover wil nadenken de beschouwingen niet in de krant te publiceren. Er zijn veel middelen om met 
de inwoners te communiceren over de partijstandpunten en een schriftelijke ronde doet af aan het informatiegehalte. 
De SGP-fractie steunt het VGBK-amendement. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, geeft alle credits voor de zeer deugdelijke rapportage waarin veel werk is gestoken om de 
vergadercyclus voor raad, college en de toeschouwer efficiënter te maken. De verantwoordelijkheid hiervoor ligt 
vooral bij de raadsleden en de voorzitter. 
De VVD steunt beide amendementen A17-15 en A17-16.  
De VVD steunt naast het amendement van VGBK uiteraard ook de SGP-motie. De laatste biedt naast tijdswinst ook 
de gelegenheid nog een keer schriftelijke vragen te stellen mocht het antwoord van het college niet afdoende zijn. 
Een doorn in het oog voor de fracties die op de tweede ring tegen het gordijn aan zitten is dat zij op beeld niet goed 
zichtbaar zijn voor de kijker. Een oplossing kan zijn de vloer onder de achterste rij iets te verhogen, al zien de 
toeschouwers daarachter dan weer minder. De griffie kan bovendien twee microfoons openzetten, zodat raadsleden 
eerder op een betoog kunnen inbreken. 
 
De heer Heerens, GBS, vindt het commissierapport goed. Hij stoort zich eraan dat op het allerlaatste moment moties 
en amendementen binnenstromen. Deze moeten voor een bepaalde deadline worden ingediend, zodat de raad ze 
rustig kan bekijken of erover kan overleggen. Het is tijdens een vergadering niet altijd te voorkomen.  
GBS is het eens met het amendement ‘zittend debatteren’, dat qua tijd efficiënter is. Dat geldt zeker voor technische 
interrupties en stemverklaringen. Een kortere inlogtijd is wenselijk. De fractie is tegen een parallelle 
commissievergadering. Een raadslid moet beide vergaderingen kunnen volgen, om in de commissie de overwegingen 
goed te kunnen volgen ten behoeve van betere besluitvorming in de raadsvergadering. Begrijpelijk is het voorstel voor 
een vaste spreektijd bij de begrotingsbehandeling. Het nadeel is dat dit het indelen van het betoog lastig maakt. 
Anderzijds maakt dit het debat aantrekkelijker voor het publiek. In de toenmalige gemeente Schoonhoven is de 
spreektijd naar maximaal tien minuten teruggebracht voor de algemene beschouwing en werden de algemene 
beschouwingen vooraf al ter bestudering rondgestuurd. Om hierop te reageren was de spreektijd maximaal vijf 
minuten. GBS is voorstander van die procedure die de levendigheid zeer bevordert. 
De GBS-fractie steunt het VGBK-amendement. 
Met het schrappen van artikel 38.6 RvO heeft de fractie problemen. Schriftelijke vragen mondeling stellen is gezien 
het kritische gehalte prima, anders dreigt een eindeloos vraag-en-antwoordspel met de ambtenaren. 
 
De heer Pannekoek, VGBK, spreekt zijn complimenten uit voor de commissie-Van Zijl. 
De wens tot efficiënter vergaderen kwam na de herindeling steeds vaker ter sprake. Zo vlak voor de verkiezingen is 
dit het uitgelezen moment daaraan een vervolg te geven. 
VGBK is in grote lijnen akkoord met de aanbevelingen van de commissie-Van Zijl. Het gaat te ver om ze allemaal 
direct uit te voeren en uit te werken. Om het vergadermodel te wijzigen, dient VGBK het volgende amendement in: 
 
=== 
A17-21, VGBK inzake Rapportage commissie-Van Zijl, wijziging vergadermodel 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
besluit het raadsbesluit als volgt te wijzigen: 
 
De raad wordt voorgesteld om in te stemmen met de punten 1, 2, 3, 5, 6, 7, 15, 16, 17, 18, 19, 21, 23 uit de 
rapportage van de commissie-Van Zijl en de daaruit voorvloeiende wijzingen in het vergadermodel van de 
gemeenteraad en zijn commissie op te nemen. De overige in het rapport genoemde punten worden verder uitgewerkt 
en vervolgens ter besluitvorming aan de raad voorgelegd. 
 
Motivatie 
Het rapport van de commissie-Van Zijl geeft een groot aantal mogelijkheden (handvatten) en keuzes voor de 
inrichting van een nieuwe vergaderstijl. Veel van deze keuzes onderschrijft Gemeente Belang Krimpenerwaard, 
echter zijn er ook nog onduidelijkheden over de inzet van o.a. BOT en rondetafelgesprekken en andere vormen van 



pagina 23 van 27 

(online) inspraak. Deze onduidelijkheden worden naar onze verwachting weggenomen door de verder uitwerking van 
deze punten tot concrete voorstellen. De raad kan vervolgens over deze concrete voorstellen besluiten.  
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van VGBK. 
=== 
 
De beide CDA-amendementen. Het eerste, om bij de begrotingsbehandeling de eerste termijn te schrappen, krijgt de 
steun van VGBK. Ook het amendement ‘zittend debatteren’ is het onderzoeken waard. Laat de commissie-Van Zijl dit 
verder uitwerken, rekening houdend met de tijd die het kost om naar de microfoon te lopen. Wil het CDA in dit laatste 
amendement de passage schrappen om de proef met zittend debatteren na het zomerreces te starten, dan zal de 
VGBK-fractie het steunen.  
Dat betreft ook de SGP-motie om artikel 38.6 van het reglement van orde te schrappen, wat de essentie van het 
vergaderen ten goede komt. Een vragensteller kan zijn schriftelijke vragen altijd opnieuw indienen. 
 
De heer Mone, CDA, is bereid de ingangstermijn voor de proef met zittend debatteren te schrappen in het 
amendement. De fractie wil het VGBK-amendement steunen, maar punt 21 inzake spreektijden behoeft echt nadere 
uitwerking: per hele vergadering, per fractie etc., anders wordt het lastig dit in te voeren. 
 
De heer Pannekoek, VGBK, vindt die laatste een terechte opmerking. Zijn fractie heeft de door de commissie Van Zijl 
gepresenteerde lijst overgenomen. Voor nu kan punt 21 uit voorstel worden geschrapt, met dien verstande dat dit 
nader dient te worden uitgewerkt, mits er spreektijden worden ingevoerd. 
 
De heer Mone, CDA, heeft daartegen geen bezwaar als een en ander gedegen wordt uitgewerkt. 
 
De voorzitter verzoekt de fracties van VBGK en het CDA de betreffende amendementen in gewijzigde vorm aan de 
griffie ter beschikking te stellen. 
 
De heer Struijs, PK, steunt in grote lijnen de uitgangspunten van de commissie-Van Zijl. 
De meningen over zittend versus staand debatteren lopen nogal uiteen wat de besluitvorming rommelig maakt, terwijl 
het een verbetering voor de vergaderprocedure moet zijn. Doordat het verkeerde systeem is ingevoerd, is deze 
verkeerde situatie ontstaan. Pro Krimpenerwaard heeft het vanwege de hoge kosten laten liggen. Nu doet het CDA 
hierover een voorstel en dat zal Pro Krimpenerwaard steunen in afwachting of sprake is van een tussenoplossing of 
verbetering. 
Bij de spreektijd is de fractie absoluut niet te spreken over de verdeling naar kleine, midden- en grote partijen. Gaat 
men daaraan morrelen, dan dreigt de neerwaartse spiraal dat de coalitie uiteindelijk de ruimte voor de oppositie kan 
bepalen. Een gevaarlijke ontwikkeling, meent Pro Krimpenerwaard, zeker nu de SGP in haar woordvoering feitelijk 
laat weten dat een kleine fractie als Pro Krimpenerwaard voortaan liever niet meer aan het woord mag komen. 
 
De heer Van der Ham, SGP, vraagt zich af wanneer de heer Struijs dat gehoord heeft. Uiteraard wil zijn partij geen 
enkele fractie bepaalde rechten ontnemen. Waar haalt de heer Struijs dat vandaan? Zijn bewering zorgt voor grote 
verontwaardiging bij de heer Van der Ham. 
 
De heer Struijs, PK, steunt beide amendementen van het CDA, maar niet het amendement van VGBK, ook niet als 
punt 21 wordt geschrapt. Hij heeft de motie van de SGP heel laat ontvangen, anders had hij er meer aandacht aan 
besteed. Pro Krimpenerwaard vraagt zich af waar dit vandaan komt, want de fractie weet vrijwel zeker dat bijna alle 
gemeenten een artikel als 38.6 in haar verordening hebben opgenomen. Dat is niet voor niets, ook de VNG adviseert 
het op deze wijze te doen. De politieke partijen moeten ook na beantwoording van de schriftelijke vragen daar altijd op 
terug kunnen komen. 
 
Mevrouw Van Zijl, CU en voorzitter commissie-Van Zijl, wil bij de inbreng van het CDA eerst kijken wat er qua zittend 
vergaderen mogelijk is bij de technische aanpassingen en dan wellicht stapsgewijs andere toepassingen uitproberen. 
Niet voor niets is in 2015 besloten staand te debatteren. Daarvoor zijn katheders aangeschaft. 
Hoe dan ook moet het vergaderen regelmatig worden geëvalueerd, bijvoorbeeld ieder halfjaar in het presidium. 
Hierover moeten na het zomerreces concrete afspraken komen. 
De fractie beluistert bij het CDA-amendement ‘begrotingsbehandeling’ dat de raad hier nog lang niet uit is. Daarom 
stelt de ChristenUnie voor om dit amendement niet nu te behandelen, maar op een ander moment, zodat hiervoor 
meer tijd kan worden uitgetrokken 
De ChristenUnie gaat ervan uit dat het VGBK-amendement in fasen wordt uitgevoerd. Is dat juist? 
De SGP-motie is een toevoeging, want het is een nieuw voorstel. Dit zal de ChristenUnie steunen. 
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de heer Pannekoek, VGBK, constateert na kort overleg met de griffie, mevrouw Van Zijl en de CDA-fractie dat de 
passage in het amendement rond punt 21 zijn doel voorbijschiet door dit te schrappen. Daarom kiest de fractie ervoor 
het amendement ongewijzigd in stemming te brengen. 
De knip moet als volgt gezet worden: VGBK beoogt snel stappen te maken met de genoemde punten in het 
amendement. Stap 2 is onderzoeken, verder uitwerken en terugkomen in een concreet voorstel naar de raad. 
Het voorstel van de commissie-Van Zijl om de techniek te optimaliseren ten behoeve van een ordentelijk verloop van 
vergaderingen, steunt de VGBK-fractie van harte. 
 
De heer Mone, CDA, handhaaft ook na de inbreng van mevrouw Van Zijl het amendement van zijn fractie. 
 
De voorzitter brengt de amendementen, de motie en het raadsvoorstel in stemming. 
 
De gemeenteraad aanvaardt A17-15 met 19 stemmen voor van de fracties van CDA, D66, één stem van PvdA, PK, 
VGBK en VVD en 12 stemmen tegen van de fracties van CU, GBS en twee stemmen van de PvdA en SGP.  
 
De gemeenteraad aanvaardt A17-16 met 20 stemmen voor van de fracties van CDA, D66, GBS, PK, één stem van de 
PvdA, zes stemmen van VGBK en VVD en 11 stemmen tegen van de fracties van CU, twee stemmen van PvdA, SGP 
en één stem van de VGBK.  
 
De gemeenteraad aanvaardt A17-21 met 24 stemmen voor van de fracties van drie stemmen van CDA, CU, GBS, 
SGP, VGBK en VVD en 7 stemmen tegen van de fracties van één stem van CDA, D66, PK en PvdA.  
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-42 met 23 stemmen voor van de fracties van CDA, CU, SGP, VGBK en VVD en 
8 stemmen tegen van de fracties van D66, GBS, PK en PvdA. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het aldus geamendeerde raadsvoorstel.  
 
De voorzitter bedankt allen die hebben meegewerkt aan het onderzoek van de commissie-Van Zijl. 
 
20. Besteding opbrengst precariobelasting 2016 

De heer Van der Wilt, VVD, memoreert dat het Rijk de precariobelasting heeft afgeschaft, waardoor de gemeente 
750.000 euro als incidentele teruggave te besteden heeft. Bij de begrotingsbehandeling komt de fractie met een 
voorstel voor een structurelere lastenverlichting voor de komende jaren voor de inwoners. 
Vraag aan het college is met een bestedingsvoorstel te komen. Hiertoe dient de VVD samen met de ChristenUnie het 
volgende amendement in: 
 
=== 
A17-17, ChristenUnie en VVD inzake Besteding opbrengst precariobelasting 2016 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017 
 
besluit het ontwerpbesluit als volgt te wijzigen: schrappen van punt 1d alsmede punt 2  
 
Toelichting 
Met deze zienswijze willen we de mogelijkheid openhouden de opbrengst van de precariorechten ten goede te laten 
komen aan  
a. diegenen die dat betaald hebben danwel  
b. het bedrag ten goede te laten komen aan de inwoners d.m.v. een eenmalige teruggaaf bijvoorbeeld via de 

nota van de SVHW. 
De landelijke overheid de precariobelasting op nutsbedrijven per 1 juli 2017 heeft afgeschaft. Inwoners moeten nu 
vaak meebetalen aan de heffing van precariobelasting door een gemeente waar zij zelf niet wonen en dus ook zelf 
niet hebben gestemd op de gemeenteraad. Dit komt omdat nutsbedrijven nu in een deel van de gemeenten 
precariobelasting moeten betalen over het netwerk dat zij in de gemeentegrond exploiteren. Nutsbedrijven berekenen 
dat vaak door aan al hun klanten, ook als die in een andere gemeente wonen dan de gemeente die de belasting heft. 
 
Het amendement is ondertekend door de fracties van CU en VVD. 
=== 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, ziet de afschaffing van de precariobelasting als buitenkans om de ambities op het gebied 
van duurzaamheid ruimte te geven. Er liggen nogal wat opdrachten en ideeën zoals een manifest voor gasloos 
bouwen, het energieneutraal maken van openbare gebouwen, een duurzamere wijze van verlichting van fietspaden 
en een motie uit 2016 om faunabeleid op te stellen. Daarom lijkt dit de PvdA de juiste besteding van de 750.000 euro. 
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=== 
A17-18, PvdA inzake Besteding opbrengst precariobelasting 2016 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017  
 
Besluit het raadsbesluit deel 2 en 3 als volgt te wijzigen 
2. Het incidentele bedrag van 750.000 euro extra te investeren in duurzaamheid. 
3. Het college de voorstellen voor besteding hiertoe nader uit te laten werken in samenspraak met de raad, en 

deze uit te laten voeren. 
 
Toelichting 

 Op het gebied van duurzaamheid lopen we achter. De gemeente heeft als een van de 77 gemeenten 
ondertekend ‘gasloos’ te worden. Hier zijn nog geen plannen voor. 

 De opbrengst is een meevaller die goed gebruikt kan worden om tempo te kunnen maken en extra te kunnen 
investeren in duurzaamheid en deze ambities waar te maken. Van woorden naar daden. 

 
Het amendement is ondertekend door de fractie van PvdA. 
=== 
 
De heer Struijs, PK, ziet een heel groot bedrag vrijvallen. Het college was eerst van plan gedachten te inventariseren 
en dan een uitvoeringsbesluit te nemen. Pro Krimpenerwaard komt met een amendement om de collegevoorstellen 
ter besluitvorming aan de raad voor te leggen.  
 
=== 
A17-19, PK inzake Besteding opbrengst precariobelasting 2016 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 4 juli 2017  
 
gehoord de beraadslaging, 
 

Besluit 
 
Het ontwerpbesluit als volgt te wijzigen: 
Punt 3. Het college de voorstellen voor besteding nader uit te laten uitwerken en voor besluitvorming voor te leggen 
aan de gemeenteraad. 
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard. 
=== 
 
De heer Struijs, PK, was verrast dat het college dit amendement binnen drie uur na verzending overnam. Pro 
Krimpenerwaard beschouwt daarom het amendement als zijnde overgenomen.  
Een deel van het bedrag, bijvoorbeeld 50 euro per gezin, zou aan gezinnen in Schoonhoven ten goede moeten 
komen, omdat die gemeente in 2015 zwaarder belast is dan de andere vier. In de harmonisatie is dit rechtgetrokken. 
Hierna resteert 500.000 euro. Dit bedrag kan in de afschaffing van de rioolrechten worden gestort. De fractie roept het 
college op dit voorstel mee te nemen en erover na te denken. 
 
De heer Van Dorp, CU, sluit zich aan bij de VVD om punt 1.3d uit te sluiten van deze kaders. Deze zijn fantastisch, 
maar de fractie vindt het te vroeg om te besluiten tot lastenverlichting. De CU roept op het eigen amendement te 
steunen, zodat beide andere amendementen buiten boord vallen. 
 
De heer Schoof, VGBK, sluit zich aan bij de betogen van de VVD en ChristenUnie. Richting Pro Krimpenerwaard had 
het college in de commissie die toezegging gedaan, wat het amendement van die fractie overbodig maakt. 
 
De heer Wassink, SGP, houdt vast aan het principe om incidenteel geld incidenteel te bestemmen. Het voorstel is 
750.000 euro terug te geven aan de inwoners van buiten de gemeente. Dat maakt het VVD-amendement praktisch 
onuitvoerbaar. De intentie van het college was het bedrag uit de algemene reserve te halen en alvast beschikbaar te 
stellen aan de raad met de vraag waaraan zij het wil besteden. 
Bij het bestedingsvoorstel waarmee het college komt, weegt duurzaamheid voor de SGP in beginsel even zwaar als 
een incidentele investering in een of meer rotondes. De fractie gaat er met groot vertrouwen vanuit dat het college 
met een goed voorstel komt, waarin de raadsinput van deze avond is verwerkt. 
Het amendement van Pro Krimpenerwaard is overgenomen door het college en daarmee overbodig. 
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De heer Heerens, GBS, steunt het VVD-amendement. Het is een sympathiek gebaar naar de inwoners die de 
precariobelasting hebben betaald. 
 
De heer Bening, D66, steunt het amendement van de PvdA. Duurzaamheid is een prachtig bestedingsdoel.  
Het belastinggeld is praktisch gezien niet terug te geven, omdat onbekend is waar het vandaan komt. Het geld komt 
bij de energiebedrijven vandaan en is feitelijk betaald door mensen van buiten de gemeente. 
 
De heer Struijs, PK, legt een stemverklaring af. Zijn fractie trekt amendement A17-19 in. Pro Krimpenerwaard wacht 
af met welk voorstel het college komt. 
 
Wethouder Boere denkt de raad goed gehoord te hebben door in ieder geval de punten duurzaamheid en ook het 
voorstel een eenmalige teruggave, dus geen structurele lastenverlichting, van buiten de gemeente afkomstig 
belastinggeld als bijdrage aan de bewoners van de Krimpenerwaard uit te keren ten laste van de algemene reserve. 
Hiermee wordt vooruitgelopen op de zaken, omdat de gemeente het krediet nog niet heeft in afwachting van het 
collegevoorstel, na inventarisatie en uitwerking. De raad neemt na onderlinge discussie in het najaar een besluit over 
alle bestedingsvoorstellen. 
 
De heer Wassink, SGP, begrijpt nu dat het college het amendement van VVD en ChristenUnie overneemt. 
 
Wethouder Boere neemt het in die zin over om de inhoud toe te voegen aan de inventarisatielijst, zodat de raad 
daarover het besluit kan nemen. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, is blij met de toezegging van het college. Hij heeft net overleg gevoerd met de 
ChristenUnie. Beide fracties wachten af waarmee het college komt. Daarmee trekt de VVD amendement A17-18 in. 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, trekt amendement A17-18 in. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het geamendeerde raadsvoorstel. 
 
21. Verbouw gemeentewerven 

De heer Struijs, PK, ziet dat het voorstel gaat om bijna 350.000 euro voor de verbouwing van vier gemeentewerven. 
Hiermee gaat de fractie niet akkoord, omdat zij voor een centraal gelegen gemeentewerf pleit. Het voortzetten van 
vier werven in een gemeente is absoluut onbegrijpelijk voor Pro Krimpenerwaard. Een centraal punt is goed voor de 
te verrichten werkzaamheden op de werf en ook voor de teamgeest onder de medewerkers. Dit budget kan beter als 
extraatje aan het groenonderhoud worden gefourneerd. 
 
De heer Dekker, CDA, legt een stemverklaring af. Zijn fractie stemt in met het voorstel voor wat betreft de extra 
faciliteiten die gaan plaatsvinden. Het is opmerkelijk dat er op de werf van Bergambacht een vergaderlocatie voor 
ruim vijftig mensen wordt ingericht. Dit lijkt niet nodig. Het college is tijdens de commissie niet ingegaan op deze 
suggestie. De CDA-fractie stemt in met dit raadsvoorstel maar wordt geacht op het onderdeel vergaderlocatie tegen te 
hebben gestemd. 
 
De gemeenteraad stemt met meerderheid van stemmen in met het raadsvoorstel waarbij de fractie 
Pro Krimpenerwaard wordt geacht tegen te hebben gestemd, met inachtneming van de stemverklaring van de CDA-
fractie.  
 
22. Moties vreemd aan de orde van de dag 

De gemeenteraad dient geen moties vreemd aan de orde van de dag in. 
 
23. Ter info: samenvatting begrotingswijziging raad 4 juli 2017 

De gemeenteraad neemt de samenvatting begrotingswijziging raad 4 juli 2017 voor kennisgeving aan. 
 
24. Lijst ingekomen stukken 
24.1 Informatie van het college 

De gemeenteraad neemt de informatie van het college voor kennisgeving aan. 
 
24.2 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze voor kennisgeving aan te nemen 

De gemeenteraad neemt de stukken voor kennisgeving aan. 
 
24.3 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt ze ter afhandeling in handen van het college te stellen 

De gemeenteraad stemt ermee in de ingekomen stukken zoals voorgesteld af te handelen. 
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24.4 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze als volgt af te handelen 

De gemeenteraad stemt ermee in de ingekomen stukken zoals voorgesteld af te handelen. 
 
25. Afscheid raadslid de heer Van Kersbergen, VVD 

De voorzitter spreekt van een bijzonder moment, daar de heer Van Kersbergen sinds 2006 deel uitmaakt van de 
lokale politiek. Eerst in de gemeente Vlist en later de Krimpenerwaard. De voorzitter omschrijft de heer 
Van Kersbergen als echte volksvertegenwoordiger en rechtgeaard liberaal die zich hardmaakt voor ondernemers in 
het bijzonder voor degenen uit Stolwijk en Vlist. Hij hanteert een kenmerkende onafhankelijke denkwijze, waarbij 
oppositie noch coalitie wordt gespaard. 
De heer Van Kersbergen zette zich in Vlist onder meer in voor de jeugdgemeenteraad en begeleidde daarbij kinderen. 
Vanwege de aanstaande verhuizing naar Gouda stopt hij nu met het raadswerk voor deze gemeente. Vanuit die stad 
zullen de gemeente en de inwoners van de Krimpenerwaard vast van de heer Van Kersbergen horen, al dan niet via 
Twitter: Gouda kan in ieder geval de borst vast natmaken. 
De voorzitter dankt de heer Van Kersbergen bijzonder hartelijk voor diens betekenis voor de lokale politiek en 
overhandigt hem als cadeaus een bos bloemen en de speciale pen. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, is met de verhuizing van de heer Van Kersbergen voor een voldongen feit gesteld. De 
Krimpenerwaard heeft zoveel te bieden, zoals recreatie, toerisme, fluisterbootjes, meer koop- en huurwoningen voor 
starters, de zorg is er beter dan in Gouda en de Krimpenerwaard wordt straks beter bereikbaar. 
In zijn elf jaren als raadslid is de heer Van Kersbergen bekend geworden als kritisch persoon met eigen mening. Dat 
leidde niet altijd tot een gemakkelijke fractiediscussie. Hij hield altijd eenieder scherp. Al zijn liberale principes zijn 
hem heilig. Hij probeerde altijd het beste eruit te halen. Achter zijn rechtlijnigheid is de heer Van Kersbergen ook een 
warm persoon. De VVD-fractie en de raad verwelkomen op 26 september 2017 voor de derde keer de heer Zuiderwijk 
als nieuw fractie- en raadslid. Dat zal de laatste keer zijn in deze raadsperiode. 
De heer Van Kersbergen en zijn vrouw worden namens de raad veel woongenot in Gouda toegewenst. De heer Van 
Kersbergen wordt bedankt voor zijn steun en zijn kritische vermogen. Het gaat hem goed in Gouda. 
 
De heer Van Kersbergen, VVD, had graag deze termijn afgemaakt, maar ziet door een verhuizing een einde komen 
aan 11,5 jaar raadslidmaatschap. Als geboren Goudenaar woont hij nu zeventien jaar in Stolwijk. Dit is absoluut de 
mooiste en beste woonkern van de Krimpenerwaard. Alle voorzieningen zijn aanwezig en de meeste daarvan plus de 
leefbaarheid worden niet door de gemeente, maar door gemeenschap zelf geleverd. Mooier kan het bijna niet voor 
een liberaal. De heer Van Kersbergen heeft er met veel plezier gewoond. 
Er komt een einde aan zijn politieke activiteiten in de Krimpenerwaard, maar de heer Van Kersbergen zal het in de 
nabije toekomst waarschijnlijk niet kunnen laten om zich met de Goudse lokale politiek bezig te houden. In welke rol 
weet hij nog niet, maar hij zal de aanwezigen in de raadszaal vast tegenkomen.  
De heer Van Kersbergen dankt alle bestuurders en raadsleden met wie hij heeft mogen samenwerken, in het 
bijzonder oud-burgemeester Evenhuis, oud-wethouder Crouwers en de heer Van Dorp van de CU-fractie van wie de 
heer Van Kersbergen veel heeft geleerd. Hij wenst alle raadsleden en in het bijzonder de VVD-fractieleden veel 
wijsheid en inspiratie en het college veel doorzettingsmacht, slagvaardigheid en succes toe.  
De heer Van Kersbergen vertrekt per 1 september of iets eerder, maar omdat dit voor hem de laatste 
raadsvergadering is, neemt hij nu alvast afscheid en wenst hij allen tot ziens. 
 
26. Moment van stilte 

De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen waarbij eenieder de vergadering op zijn of 
haar gewenste wijze kan afsluiten. 
 
27. Sluiting 

De voorzitter dankt alle aanwezigen voor hun inbreng. 
 
De voorzitter sluit de vergadering. 
 
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van de gemeente Krimpenerwaard, gehouden op 
26 september 2017. 
 
de griffier,      de voorzitter, 
 
 
 
 
drs. K.E. Driehuijs     Mr. R.S. Cazemier 


